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In toate întreprinderile judeţului

Grijă sporită, permanentă, pentru gospodă
rirea judicioasă a combustibililor şi energiei!

Este binecnnoscut faptul că redu
cerea continuă a consumurilor de 
materii şi materiale se situează prin
tre obiectivele prioritare ale orică
rei unităţi economice, în virtutea 
sarcinilor complexe şi de înaltă răs
pundere pe; care conducerea parti
dului le-a trasat în acest domepiu. 
Faptul acesta a mobilizat în ultimii 
ani largi colective de muncitori, in
gineri şi tehnicieni din întreprinderi, 
cieterminînd rezultate remarcabile, cu 
consecinţe pozitive imediate asupra 
preţului de cost al produselor.

Din păcate, risipa a continuat să 
se facă simţită la un alt capitol al 
preţului de cost: consumurile ener
getice (îndeosebi combustibilii şi e- 
nergia electrică). Consider că o a- 
semenea deficienţă a fost întreţinută 
vreme' îndelungată de un slab spirit 
gospodăresc şi printr-o evidentă sub
apreciere a necesităţii pregătirii si 
încadrării unui personal de specia
litate pentru compartimentul respec
tiv.

In aceste condiţii, recenta Hotă- 
rîre a Consiliului de Miniştri' — 
H.C.M. nr. 393/1971 — privind îmbu
nătăţirea utilizării combustibililor şi 
energiei de toate formele în actua
lul cincinal, se înscrie ca un ele
ment de maximă importanţă în ca
drul acţiunii de combatere hotărî- 
tă a unei risipe întrutotul nejusti
ficată, pentru gospodărirea atentă, 
cu înalt simţ de răspundere a resur
selor energetice. Hotărîrea precizea
ză principalele lucrări şi acţiuni ne
cesare în vederea economisirii ener
giei de toate formele şi stabileşte 
termenele şi responsabilităţile pe 
trepte organizatorice în executarea 
lucrărilor, evaluarea economiilor, a 
costului Investiţiilor şl modul de a- 
coperire al acestora, precum şl efi
cienţa lor economică.

Menţionez că la scurt răstimp de 
la elaborarea Hotărîrii, în urma In
dicaţiilor primite de la organele ju
deţene de partid, Inspecţia energeti

că regională.» acţionat ferm, ope
rativ pentru mobilizarea întregului 
personal energetic din întreprinderi 
la întocmirea unor , importante pro
grame de măsuri în scopul traducerii 
în fapt a sarcinilor de economisire 
a energiei. Evident, pentru îndepli
nirea acestui deziderat major, este 
necesar să. se pornească de la ana
liza amănunţită a lipsurilor şi negli
jenţelor ce se semnalează pretutin
deni, punerea în valoare a tuturor 
rezervelor . potenţiale de care dispun 
întreprinderile.

O succintă trecere în revistă a 
principalelor deficienţe va avea, cre
dem, ' darul să atragă o dată în ■ plus

atenţia factorilor de răspundere din 
unităţile economice asupra unor pier
deri însemnate, admise cel mal a- 
desea cu bună ştiinţă.

S-au întreprins, de pildă, paşi prea 
puţin hotărîţi pe calea recuperării şl 
valorificării resurselor energetice se
cundare, care la nivelul judeţului 
nostru se cifrează la 179 700 tone 
combustibil convenţional (din aces
tea s-a determinat că se valorifică
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Se estimează o producţie bună de grîu

E l i  PREGĂTI SPATIILE OE DEPOZITARE ?
în marea majoritate a unităţilor se 

estimează obţinerea unor producţii 
bune la grîu, secară, orz, orzoaică, 
ovăz.

Pentru ca această producţie să a- 
jungă integral în magazii şi să fie 
valorificată superior este necesar ca 
în toate unităţile să fie pregătite deo
sebit de bine spaţiile de depozitare 
şi condiţiile de recoltare a griului, 
secarei, orzului, orzoaicei şi ovăzu
lui.

„Peste maximum 2 săptămîni înce
pem recoltarea orzului, afirmă tova
răşul Aurel Gavrilă, preşedintele 
C.A.P. Scoreiu. Avem de recoltat 
grîul de pe 270 ha şi orzul de pe 
100 ha. Avem în magazie cca 1100 
saci, aşa că aceştia ne sínt suficienţi 
pentru cele 6 combine. In privinţa

spaţiilor de depozitare, dispunem de 
trei magazii în cele trei sate — Sco
reiu. Sărata şi Colun — cu o capa
citate totală de depozitare de cca 450 
tone. Dacă producţia va fi foarte bu
nă, va mai trebui să apelăm şi la a>l- 
ţe spaţii de depozitare. Deocamdată 
efectuăm reparaţiile la magazii, vom 
face dezinfectarea şi vâruirea lor, 
pentru ca recolta de grîu şi orz să 
fie depozitată în cele mai bune con
diţii“.

Nimic de spus, afirmaţiile preşedin
telui sínt de reţinut Ţinem însă să 
amintim un fenomen: în perioada au
gust—septembrie se înregistrează, în 
multe unităţi, o stare necorespunză
toare a vracurilor de grîu sau orz 
depozitate în locuri improvizate.

Pentru a preveni asemenea feno

mene considerăm că şi la Scoreiu 
trebuie depistate şi pregătite cores
punzător şi din timp spaţiile de de
pozitare necesare, trecîndu-se — mai 
operativ — de la vorbe la fapte...

Unitate mare, cooperativa agricolă 
din Şeica Mare are în cultură 560 ha 
grîu, 200 ha secară, 150 ha orz, 130 
ha orzoaică şi 32 ha ovăz. De la a- 
ceste culturi se estimează obţinerea 
unei producţii totale de cca 1 800 to
ne. O parte din această producţie (u- 
iumul cuvenit şi plata lucrărilor e- 
fectuate de S.M.A., contractele înche
iate) nu va intra în magazie, însă se 
estimează ca spaţiu necesar de depo
zitare cca 1100 tone. Acesta este asi
gurat prin cele şase magazii existen
te la Şeica Mare, Calvaser, Boarta şi 
Petiş. Da Şeica Mare, magazinerul 
Ion Dragotă a şi început pregătirile 
spaţiilor de depozitare: magazia de 
centru a fost spălată cu o soluţie 
concentrată de sodă, urmînd a fi ime
diat dezinfectată cu carbetox (după 
afirmaţia inginerului şef al unităţii, 
Aurel Petrişor). Intr-un stadiu avan
sat cu pregătirile se află şi celelalte 
magazii. Dar... „avem nevoie de încă 
800 de saci, ne relatează inginerul 
Aurel Petrişor. Pentru cele 14 com
bine vrem să asigurăm minimum 1600 
saci buni. Este drept, în magazie, a- 
vem mulţi saci, dar nu toţi sínt u- 
tili7abili“.

Inginerul Aurel Petrişor ne rela
tează că pentru sămînţă a fost desti
nată o magazie la Şeica Mare. Deci 
aici se va asigura izolarea mecanică 
a loturilor de seminţe, se va face se
lectarea în cele mai bune condiţiuni 
(pentru că tot aici se află şi selecto
rul de mare capacitate S.U.-4), ceea 
ce atestă seriozitatea şi responsabili
tatea cu caie înţeleg consiliul de 
conducere şi specialistul unităţii să 
rezolve problemele majore ale pro
ducţiei.

(Continuare în pag. a III-a) 
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[ Maria Pătraşcu, Victoria Pasco şt 
Anellese Grün au absolvit cu 
bune rezultate Şcoala profesiona
lă M.I.U. Sibiu. După o vacanţă 
binemeritată vor fi încadrate Ia 
fabrica „Drapelul roşu" Sibiu, în 

meseria tricotaje rectilinii

Vizita delegaţiei de partid 
şi guvernamentale române, 

condusă de tovarăşul 
N I C O L A E  C E A U Ş E S C U ,

în Republica Populară Mongolă
Convorbiri oficiale

Marţ!, 22 Iunie, au avut Ioc con
vorbirile oficiale între delegaţia de 
partid şi guvernamentală a Republi
cii Socialiste România, condusă de 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, secre
tar general al Partidului Comunist 
Român, preşedintele Consiliului de 
Stat al Republicii Socialiste Româ
nia, şi delegaţia de partid şi guver
namentală a Republicii Populare 
Mongole, condusă de tovarăşul dum- 
jaaqhiîn Ţedenbal, prim-secreiar al 
C.C. al P.P.R.M., preşedintele Consi
liului de Miniştri al R.P. Mongole.

Au participat tovarăşii: Ion Gheor- 
qhe Maurer, membru al Comitetului 
Executiv, al Prezidiului Permanent 
al C.C. al P.C.R,, preşedintele Con

siliului de Miniştri, Manea Mănescu, 
membru al Comitetului Executiv, al 
Prezidiului Permanent, secretar al 
C.C. al P.C.R., vicepreşedinte al Con
siliului de Stat, Dumitru Popa, mem
bru al Comitetului Executiv al C.C. 
al P.C.R., prim-secretar al Comite
tului municipal Bucureşti al P.C.R., 
Ion Iliescu, membru supleant al Co
mitetului Executiv, secretar al 6.G 
al P.C.R., George Macovescu, mem
bru al C.G al P.C.R., prim-adjunct 
al ministrului afacerilor externe, şi 
Sandu loan, ambasadorul Republicii 
Socialiste România la Ulan Bator.

Din partea mongolă au participaţi 
tovarăşii damsaranghiin Sambu, mem

bru al Biroului Politic al GG al 
P.P.R.M, preşedintele Prezidiului 
Marelui Hural Popular al R.P. Mon
gole, Demchiqhiin Molomjanţ, mem
bru al Biroului Politic, secretar al 
C.G. al P.P.R.M., Sonomin Luvsan, 
membru al Biroului Politic al CC. al 
‘P.P.R.M., prim-vlcepreşedinte al Con
siliului de Miniştri, Tseveqjavi» 
Punţagnorov, membru al CC. al 
P.P.R.M., vicepreşedinte al Consiliu
lui de ' Miniştri, Lodonghiín Rin cin, 
membru al G.C al P.P.R.M., ministru 
al afacerilor externe, si Dajndirme- 
renghiin Bataa, ambe*-’dorul R.P, 
Mongole în Republica Socialistă Ro
mânia.

Printre muncitorii de la Combinatul 
industrial din Ulan Bator

Marţi după—amiază, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu, cu soţia sa, Elena 
Ceauşescu, şi membri ai delegaţiei 
române au fost oaspeţii Combinatu
lui industrial din Ulan Bator, una 
din primele unităţi ale tinerel in
dustrii socialiste mongole.

Creat în anul 1934, combinatul, 
care prelucrează una din principalele 
bogăţii ale Mongoliei — produsele 
animaliere — a jucat un rol însem
nat atît în dezvoltarea industrială a 
tării, cît şi în formarea clasei mun
citoare mongole. Mica întreprindere 
de la începutul deceniului al IV-lea 
a devenit astăzi un important com
plex industrial, care reuneşte nouă 
unităţi de producţie, cu peste 5 000 
de muncitori.

La intrarea în combinat — dea
supra căruia era arborată o mare 
pancartă cu inscripţia: „Trăiască prie
tenia dintre poporul român şi po
porul mongol!" — se aflau nume
roşi muncitori şl muncitoare, care 
au făcut o caldă primire oaspeţilor 
români.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu şi 
ceilalţi membri ai delegaţiei erau în
soţiţi de tovarăşii Sonomin Luvsan, 
membru al Biroului Politic al C.Ó. 
al P.P.R.M., prim-vicepreşedinte al 
Consiliului de Miniştri al R.P. Mon
gole, şl Ţedendâmbin Gotov, secreta
rul Prezidiului Marelui Hural Popu
lar; în întîmpinare au venit tovară
şii Demchiqhiin Molomjanţ, membru 
al Biroului Politic, secretar al CC. 
al P.P.R.M., ministrul industriei u- 
şoare şi alimentare, precum şi di
rectorul general al Combinatului 
Dongo.

Oaspeţii au fost invitaţi să urmă
rească diferitele faze ale procesului 
tehnologic din secţiile de prelucra

re şi finisare a pieilor, precum şl în- 
tr-una din secţiile unde aceste piei 
capătă forma produselor finite ce 
vor fi livrate pieţei.

La trecerea prin secţii a oaspeţi
lor români, muncitorii aplaudă cu 
bucurie şi căldură. Tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu strînge mîinile ce 1 se 
întind, se întreţine prieteneşte cu 
muncitorii, interesîndu-se de activi
tatea lor. Oaspeţilor români le este 
prezentată şefa unei brigăzi frunta
şe pe combinat, tovarăşa Amraban, 
deputată în Marele Hural Popular, 
care, dînd glas sentimentelor între
gului colectiv, adresează un căldu
ros bun-venit delegaţiei române. To
varăşul Nicolae Ceauşescu o felici
tă pentru rezultatele obţinute, urîn- 
du-i noi succese în activitatea sa po
litică şi profesională.

Oaspeţii trec apoi în sala expozi
ţiei permanente a combinatului, ca
re oferă o imagine de ansamblu a- 
supra celor 350 de sortimente ce se 
produc aici — blănuri, haine de pie
le, încălţăminte, diverse produse de 
marochinărie; aceste articole au o 
mare căutare pe piaţa internă, care 
absoarbe jumătate din întreaga pro
ducţie a întreprinderii, iar cererea 
lor la export este în continuă creş
tere.

Prezentînd diversele exponate, di
rectorul combinatului arată că aces
ta are frumoase perspective de dez
voltare, în lumina directivelor celui 
de-al XVI-lea Congres al P.P.R.M.

în continuare, are loc o discuţie 
în cadrul căreia tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu exprimă dorinţa ca între 
Combinatul din Ulan Bator şi între
prinderile similare din Bucureşti să 
fie stabilite o largă colaborare şl 
schimburi de experienţă.

Gazdele mulţumesc cu căldură 
conducătorului delegaţiei române, ce
lorlalţi oaspeţi pentru cinstea pe ca
re le-au făcut-o vizitînd combinatul. 

In încheiere, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu şi soţia sa, Elena 
Ceauşescu, semnează în Cartea de o- 
noare a întreprinderii: „Felicităm în 
mod călduros colectivul Combinatu
lui industrial din Ulan Bator pen
tru rezultatele obţinute în muncă st 
urăm tuturor muncitorilor, Ingineri
lor şi tehnicienilor noi succese în. 
activitatea lor".

A fost vizitată apoi Şcoala de mu
zică şl coregrafie situată în unul din 
cartierele centrale ale Capitalei. 
Aici, oaspeţii români erau aşteptaţi 
de tovarăşa Anastasia Filatova Ţe
denbal şi de tovarăşul Ahmed, prim- 
adjunct al ministrului culturii.

Sub îndrumarea atentă a unor ca
dre de înaltă calificare, printre care 
maeştri emeriţi al artei, în această 
şcoală sínt pregătiţi virtuoşii de inli
ne al muzicii şi dansului mongol.

După ce vizitează sălile de , studiu, 
oaspeţilor le este oferit un program 
special, în cadrul căruia micii ar
tişti interpretează cu talent piese 
muzicale, dansuri mongole şi străine, 
Eî sínt răsplătiţi cu aplauze de a- 
sistenţă.

în încheierea programului, două 
interprete, purtătoare ale cravatei 
roşii, oferă în dar, din partea şcolii, 
străvechi instrumente muzicale mon
gole tovarăşului Nicolae Ceauşescu 
ş1 soţiei sale, care, mulţumind, feli
cită pe profesor! şi elevi pentru în
făptuirile obţinute şi le urează noi 
succese în însuşirea măiestriei artis
tice. .

Recepţie oferită de tovarăşul 
Nicolae Ceauşescur 

şi soţia sa, Elena Ceauşescu
Tovarăşul Nicolae Ceauşescu, se

cretar general al Partidului Comu
nist Român, preşedintele Consiliului 
de Stat al Republicii Socialiste Ro
mânia, şi soţia sa, Elena Ceauşescu, 
au oferit marţi seara o recepţie în 
onoarea Comitetului Central al Par
tidului Popular Revoluţionar Mon
gol, a Prezidiului Marelui Hural 
Popular şi a Consiliului de Miniştri 
al Republicii Populare Mongole.

La recepţie au participat tovarăşii 
Jumjaaqhiin Ţedenbal, prim-secretar 
al C.G al P.P.R.M., preşedintele Con
siliului de Miniştri, şi soţia sa, A-
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Copiii p r im e  ş i judecă re la ţiile  fam ilia le. d  •

Comportarea social-umană a 
tripticului „şcoală-părinţi-copii" 
realizează adesea — în multe pri
vinţe — un modus vivendi nu o 
dată caracterizam pentru evoluţia 
de mîine a puiului de om, ajuns 
în faţa solicitărilor pe care socie
tatea i le adresează. In lumina a- 
cestei „sentinţe“ — mult prea e- 
videntă pentru a fi socotită ca a- 
tare la modul peiorativ — merită e- 
valuate mobilurile, ideile şi senti
mentele cu care cei mici din căminele 
noastre ne privesc şi ne judecă. U- 
tilitatea cunoaşterii de către ma
turi a aceste! „priviri“ nu are 
nevoie — credem — de alte de
monstraţii... Ca motivare a anche
tei didactice întreprinse de noi ar 
putea fi luate în seamă două as
pecte: primu] — acela că în car
tierele din care provine populaţia 
noastră şcolărească există familii 
— e adevărat puţine — care se 
preocupă insuficient de viaţa şi' 
educaţia copiilor! al doilea — 
chiar Sa familiile în care aseme
nea preocupări există, rămîne de 
discutat modul concret cum sínt 
gîndite acestea. Şi, în ambeîe ca
zuri, felul cum preocupările sau 
lipsa de preocupare, atmosfera

din casă, în general, îşi pun am
prenta pe formarea caracterului 
şcolarului.

Ancheta noastră a fost întreprin
să printre elevii Şcolii generale 
nr. 8 din Sibiu, chestionarul cuprin- 
zînd 4 Întrebării 1. Există un dia
log permanent (discuţii) între voi 
şi părinţi? 2. Cîţi „bani de buzu
nar" primiţi săptămînai? 3. Gân
diţi că ave|i dreptul să vă ocupaţi 
de problemele părinţilor voştri? 
4. Cum vă imaginaţi voi familia 
ideală (unită şi fericită)?

In judecarea răspunsurilor s-a 
ţinut seama de cîteva circumstan
ţe — răspunsurile, nu o dată 
orientate de subiectivism, ne pot 
oferi doar o imagine parţială asupra 
familiei* în multe lucrări elevii 
au putut fi depăşiţi de conţinutul 
întrebărilor sau n-au fost sinceri; 
chiar întrebările pot fi considera
te elemente de sondaj nu întot
deauna suficient de adînc. Cu 
toate acestea, unele procese şi ati
tudini din sîâul familiilor pot ieşi 
ta iveală cu destulă claritate şi 
pregnanţă.

O primă constatare, după lectu
ra celor 120 de lucrării se consta
tă că putem face o corelare între

două şl chiar trei răspunsuri, de 
aceea analizăm într-o primă parte 
răspunsurile Ia primele două în
trebări. Din 120 de eievi, 10 men
ţionează ca nu poartă nici un fei 
de discuţii In familie, 31 răspund 
afirmativ fără însă a comenta în 
nici un fel dialogul (eventual) din-

A N C H E T A

D I D A C T I C Ă
tre eî şi părinţi. Corelând, o pri
mă remarcă ni se pare utilă şi 
interesantă: din rîndul celor 4t 
de elevi (care nu poartă discuţii 
şi care răspund afirmativ dar fă
ră comentarii) se recrutează şi 
cei care primesc sumele cele mai 
mari de „bani de buzunar", săptă
mînai. Concluzia pe care o impun 
răspunsurile şi corelaţia stabilită 
nu poate fi alta deeît că părinţii 
acestor copii fac parte din cate
goria acelora care ţin cu orice 
preţ la „liniştea şi odihna lor“,

transmiţînd copiilor sume de bani 
cît mai mari. Sau, şi mai precis, 
există familii în care funcţia de 
educator este transmisă banului, 
tocmai cu scopul de a-şi salva „li
niştea şi libertatea* de după cele 
8 ore de serviciu. „î-am asigurat 
condiţii, îi dăm bani dacă are ne
voie, ce mai vrea de la noi?* — 
par a spune cele de mai sus (şi 
cei de mai sus). Despre nocivita
tea unei asemenea „strategii edu
cative" comode şi egoiste nu cre
dem că este cazul să discutăm 
prea mult.

Şi acum cîteva consideraţii des
pre dialogul din sînui familiilor. 
In familiiie elevilor din clasa a 
VHI-a, discuţiile se orientează 
mai ales pe tema găsirii „unui 
loc cît mai bun şi cît mai uşor“, 
după absolvirea şcolii generale. 
Apariţia în răspunsuri a celui 
de-ai doiiea... adjectiv pentru a 
caracteriza visul părintelui pri
vind viitorul copilului său ne 
permite să atragem atenţia asupra 
existenţei unor mentalităţi care 
ignoră utilitatea optării pentru 
munca fizică — motiv pentru mai 
cuprinzătoare acţiuni educative în 
rîndul sopliloi şi adulţilor

I» alte cazuri „dialogul“ se re
zumă la o întrebare şi un răs
puns: „ce note ai luat?*, în func
ţie de răspuns urmînd sau nu „o 
seară piäcutä“ în sînui familiei, 
ba chiar aplicarea de sancţiuni 
corporale copilului. Asemenea fap
te nu au caracter general, dar 
investigaţiile ne permit constata
rea că se înmulţesc, ceea es poa
te constitui un indiciu pentru că 
tematicile lectoratelor cu părinţii 
să fie mal bine ancorate în rea
lităţile educative din familii.

Se arată, bunăoară, că 
se poartă adesea discuţii despre 
munca tatălui. Intr-o lucrare se 
spune că: „tata şi mama povestesc 
ce fac la fabrică, ne spun bucu
riile din munca lor zilnică şi 
chiar unele supărări*. In altele: 
„despre sănătate“, „despre cum 
trebuie să ne purtăm, cum să în
văţăm*, „cum să-l tratăm pe cei 
mai în vîrstă, pe colegi*, „eum 
să ne purtăm pe stradă sau în 
alte împrejurări*. Apar, apoi, al-

"1S5

!

s

nastasia Filatova Ţedenbal, Jamsa- 
ranghiin Sambu, membru al Biroului 
Politic al C.C. al P.P.R.M., preşedin
tele Prezidiului Marelui Hural Popu
lar al Republicii Populare Mongole, 
Tsagaanlamin Duqhersuren, membru 
al Biroului Politic, secretar al C.G. 
a! P.P.R.M., cu soţia, Njamin Jaq- 
varal, membru al Biroului Politic, se
cretat1 al C.C. al P P.R.M.; Sonomin 
Luvsan, membru al Biroului Politic 
al C.G al P.P.R.M., prim-vicepre
şedinte al Consiliului de Miniştri, 
Damdindjavin Maidar, membru al Bi
roului Politic al C.C. al P.P.R.M., vi
cepreşedinte al Consiliului de Mi
niştri, Demchiqhiin Molomjanţ, mem
bru al Biroului Politic, secretar al 
GG. al P.P.R.M,, Badamin Lhamsu- 
ren, membru supleant al Biroului Po
litic, secretar al GG. al P.P.R.M, 
Tseveqjavin Punţaqnorov, membru 
al GG. al P.P.R.M., vicepreşedinte al 
Consiliului de Miniştri, Lodonqhiin 
Rincin, membru al C.G al P.P.R.M., 
ministru al afacerilor externe, Ţe- 
dendambin Gotov, secretarul Prezi
diului Marelui Hural Popular, pre
cum şi ambasadorul Republicii Popu
lare Mongole la Bucureşti, Damdin- 
nerénghün Bataa.

Din partea română au fost prezenţi 
tovarăşii Ion Gheorghe Maurer, 
membru al Comitetului Executiv, al 
Prezidiului Permanent al GG. al 
P.C.R., preşedintele Consiliului de 
Miniştri, Manea Mănescu, membru 
al Comitetului Executiv, el Prezidiu
lui Permanent, secretar al C.G ai 
P.GR., vicepreşedinte al Consiliului 
de Stat, Dumitru Popa, membru al 
Comitetului Executiv al GG. aî 
P.C.R., prim-secretar al Comitetului 
municipal Bucureşti aî P.C.R., prima
rul qeneral al Capitalei, Ion Iliescu; 
membru supleant al Comitetului Exe
cutiv, secretar al GG al P.C.R., 
George Macovescu, membru al C.G, 
al P.C.R., prim-adjunct al ministrului 
afacerilor externe, şi ambasadorul 
României la Ulan Bator, Sandu 
loan.

Au participat, de asemenea, mem
bri ai G.G. al P.P.R.M., a! Marelui 
Hural Popular şî ai Consiliului de 
Miniştri, conducători de organizaţii 
obşteşti şi Instituţii centrale, gene
rali şi ofiţeri superiori. Au fost de 
faţă şefii misiunilor diplomatice a- 
creditaţi la Ulan Bator, corespon
denţi ai presei străine.

Recepţia s-a desfăşurat tntr-o at
mosferă cordială. ,

Vizite ale tovarăşei 
Elena Ceauşescu

(Continuare fn pag a III a)
Prof. GH. POPESCU

fiit!. Şa. gen, pr, fl Sibiu
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Marţ! dimineaţa, tovarăşa Elena 
Ceauşescu, însoţită de tovarăşele R. 
Indra, soţia tovarăşului N. dagvaral, 
membru. al Biroului Politic, secretar 
al C.G. al P.P.R.M, şi S. Tumendem- 
berei, vicepreşedintă a Comitetului 
femeilor monqole, a vizitat muzeul 
de artă din Ulan Bator. Guprinzînd 
secţii de artă veche şi contempora
nă, muzeul pfezintă exponate deose
bit de valoroase, da la desene ru
pestre, unelte. din epoca de piatră 
şi de bronz, tapiserii din timpul dom
niei hanilor şi pînă la lucrări con- 
temţbrane de pictură, grafică, /Benin- 
tură, înfăţişînd scene din Supta rg* 
voluţionară şî din activitatea pentru 
făurire* #eîl prlndutrl, —

In conţjnuare, a fost vizitai mu
zeul hanilor, un complex de pavi
lioane în stilul naţional mongol, con
struite din lemn cu picturi exterioa
re.

La încheierea vizitelor, tovarăşa 
Elena Ceauşescu a felicitat colecti
vele celor două muzee pentru mo
dul de organizare şi grija cu care 
sînf păstrate aceste Comori de artă.

Reportajul vizite! a fost rea
lizat de:

ibN MÄRGINEANU 
ROMULUS CÄPLESCÜ 
GHEORGHE CIOBAN©» |
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Casa de Economii si Consemnatiuni

C ro n ic ă  lo c a lă
Biroul permanent al Comite

tului executiv al Consiliului 
popular municipal Sibiu, se va 
întruni astăzi in şedinţă. Cu a- 
cest prilej vor fi dezbătute mai 
multe probleme, dintre care a- 
mintim! transferarea de anga
jaţi şi de bunuri de la o în
treprindere la alta; scutirea de 
majorări la chirie pentru unii 
cetăţeni care, din motive în
temeiate, n-au plătit-o la timp; 
aprobări de tutelă.

Vineri, la ora 14, va avea loo 
plenara Comitetului orăşenesc 
de partid Copşa Mică, în ca
drul căreia se va analiza acti
vitatea organizaţiilor de bază 
şi a Comitetului orăşenesc de 
partid privind îndrumarea or
ganizaţiilor U.T.C. La ordinea 
de zi figurează prezentarea u- 
nui referat în care este abor
dată problema în discuţie, un 
plan de măsuri menite să du
că Ia îmbunătăţirea muncii în 
acest domeniu.

In sesiunea Consiliului popu
lar al municipiului Mediaş, ca
re se va ţine în 25 iunie, ora 
15, se va analiza modul în ca
re comitetul executiv se preo
cupă de dezvoltarea bazei tu
ristice. Sesiunea respectivă are

loo Împreună cu plenara F.U.S., 
In care se analizează ducerea 
la îndeplinire a propunerilor
făcute de alegători.

ieri, la Agnita, a avut Ioc se
siunea Consiliului popular oră
şenesc, în care s-au dezbătut 
probleme de ordin gospodăresc. 
Astfel, s-au luat măsuri pentru 
activizarea şi folosirea în mai 
mare măsură a formelor orga
nizatorice de legătură cu mase
le în executarea lucrărilor gos
podăreşti planificate, lucrări 
menite să ducă la înfrumuse
ţarea oraşului.

S-a hotărît, de asemenea, ca 
deputaţii orăşeneşti să aibă în- 
tîlniri cu alegătorii pînă la 20 
iulie, în scopul realizării şi de
păşirii lucrărilor din planul fie
cărei circumscripţii electorale. 
Totodată, s-a stabilit ca, prin 
tehnicienii pe care îi are, Con
siliul popular să acorde asis
tenţă tehnică corespunz-ătoare 
pentru executarea lucrărilor 
prestate prin muncă patriotică 
de către agniţeni, urmărind ca
litatea şi ţinînd o evidenţă zil
nică. Pînă la 10 iulie se preve
de întocmirea graficelor eşalo
nate în timp privind lucrările 
ce urmează să fie făcute pînă 
la 23 August,

In sesiune s-a evidenţiat fap
tul că prin contribuţia cetăţe
nilor din Agnita s-au obţinut 
economii în valoare de 5 000 000 
lei.

d t eamerd
Orchestra de cameră a Ca

sei de cultură a municipiului 
Sibiu, condusă de Fr. Zweier, 
va prezenta un concert azi, 
la ora 19,30, In sala de spec
tacole a Casei de cultură a 
municipiului Mediaş.

In program, Preludiu, şi 
Fuga de Bach, Cvintet în do- 
minor de Mozart, Concerto 
grosso în do-minor de Co
relli, Divertisment — 7 mi
niaturi de Haydn. Solistă: A- 
delina Opreanu.

Ing. IOAN LUPU, directorul Grupului 
şcolar petrol Mediaş, NE PREZINTĂ:

LICEUL INDUSTRIAL 
PETR0L-CHIMIE MEDIAŞ

RED.; Vă rugăm să ne
Indicaţi, în citeva cuvinte, 
cadrul creării liceului!

— Liceul industrial din Me
diaş ia fiinţă pe lingă Grupul 
şcolar de petrol, ca urmare a 
unei hotărîrl a Ministerului în- 
văţămîntului şi Ministerului 
Minelor, Petrolului şi Geolo
giei. Despre necesitatea creării 
lui consider că nu mai este ne
voie să spunem prea multe, 
lucrurile fiind cunoscute. Un 
singur lucru aş reamintii în- 
truclt tn municipiul nostru es
te centralizată Întreaga activi
tate a Centralei industriale a 
gazului metan, există posibili
tatea asigurării liceului cu 
cadre bine pregătite care să 
asigure o bună desfăşurare a 
procesului de învăţămînt.

RED.: La Mediaş a mai 
funcţionat un asemenea li
ceu ?

— Intre anii 1945—1956, tot 
aici, a existat un liceu tehnic 
tutelat de Ministerul Industriei 
Chimice, unde au fost pregă
tiţi tehnicieni necesari econo
miei noastre.

RED.: Pentru a Informa 
pe cei interesaţi, vă rugăm 
să ne spuneţi ce cadre pre
gătiţi ?

— Liceul industrial, care se 
înfiinţează începtnd din anul 
şcolar 1971—1972, va pregăti 
cadre la două specialităţii e- 
lectromecanici pentru foraj şi 
extracţie şi o altă secţie pen
tru exploatări zăcăminte de 
ţiţei şi gaze.

Menţionăm că durata de şco
larizare este de cinci ani.

RED.: Citeva cuvinte des
pre condiţiile create, despre 
baza materială.

— Fiindcă acest lîceu func
ţionează in localul grupului 
şcolar, se poate afirma că o 
bază materială puternică exis
tă deja. In perspectivă, este 
prevăzut a se construi um nou 
local de şcoală cu 24 săli de 
clasă, 6 laboratoare de diverse 
specialităţi, o bază sportivă cu 
o sală de gimnastică.

Pentru pregătirea practică a 
elevilor, atelierele sínt dotate 
cu aparatură şi utilaj corespun

zător, ceea ce va permite Ini
ţierea şi calificarea cadrelor 
pe care le vom pregăti. Atelie
rele şcolii sínt încadrate cu 
cele mai bune cadre, cu vechi
me îndelungată în specialitatea 
respectivă.

RED.: După terminarea 
liceului, ce posibilităţi au 
absolvenţii?

— Vor deveni cadre medii 
într-o specialitate sau alta, ur- 
mînd ca o parte diatre ei să 
se îndrepte spre facultăţile şi 
institutele de învăţămînt supe
rior cu profil corespunzător 
specialităţii obţinute în timpul 
liceului, iar ceilalţi pot fi în
cadraţi direct în producţie în 
calitate de tehnicieni sau mun
citori calificaţi cu nivel mediu.

RED.: Care sint condiţiile 
de admitere?

— La concursul de admitere 
pot participa absolvenţi a 7, 8 
şi 10 clase ale şcolilor genera
le, cu condiţia să nu depăşeas
că virsta de 17 ani.

E. S.

Echipa de fluieraşi din Răşinari, tntr-un reuşit spectacol, Încărcat de autentic şl tradiţional
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(Prin telefon do !• trimi
sul nostru special, I. Iones- 
cu): Oraşul de pe Criş e 
găzduit, duminică, şl tablo
ul unor prezenţe- carnava
leşti. Grupuri, grupuri, în
focaţi susţinători din Făgă
raş, Lugoj, Torda „defilau* 
pe arterele principale, 
înarmaţi cu tot arsenalul 
mlcroblstlo şl cu drapelele 
asociaţiilor sportive ce-şi 
încearcă şaasa la barajul o- 
rădean pentru divizia secun
dă de fotbal. Prin gălăgie 
se detaşau... făgărăşenli. Si- 
blenil lipseau de la... para
dă. Abia mal tlrziu, pe sta
dionul „Crişul* em putut 
vedea un grup restrfns de 
„tifosi* de la Independenţa, 
sosiţi fn grabă, cu citeva 
ore Înaintea meciului

în sflrşit, primele IntlI- 
alri i-au terminat. Patru 
echipe, două meciuri, S go
luri şl o tolbă de Impresii. 
Primul nostru Intervievat! 
ing, Mircea David, cunoscu
tul „II Dio* al fotbalului 
de altădată, azi reprezen
tant al F.R.F. Ne-a răspuns 
scurt, precis, ca într-um 
„un-dol* de odinioară.

RED. — Pe cine „vedeţi 
Io B?

— Chimia şl Vulturii 
Textila.

— Argumente f
*- Mal mature şl dispun 

de jucători mal tehnici, mai 
talentaţi.

— Despre Independenţa T

Sport... Sport,
— Nu l-am văzut juclnd. 

Am auzit la federaţie vor-
bindu-se că ar fi pătruns 
la baraj „pe uşa din dos*.

— La ce vă referiţi ?
— La mult discutatul 

joc cu Metalul Copşa Mică 
şi la arbitrajul de acolo. 
Dar balonul e... rotund şl 
abia duminică vom vedea

medul Independenţa — Vul
turii Textila. Meci medio
cru. Mi-a plăcut mal mult 
Independenţa. Joacă mai 
tehnic, mai matur, dispune 
de jucători talentaţi. Mun- 
teanu, Rătscher, Firiţeanu 
au, cu siguranţă, valoare de 
B. Păcat că in repriza se
cundă s-au retras in apăra-

pretenţlilor unui arbitru re
publican (nu a acordat un 
11 m clar Chimiei)*.

Col. A. Ioniţă, ds la
F.R.F., prezent la jocul sus
ţinut de Independenţa: 

„Competitoarele nu eu do
vedit o valoare ridicată, 
Jocul a fost sub nivelul aş
teptat. Mi-a plăcut înde-

Din in tim ită ţile  „baraju lu i“  de la Oradea
dacă nu eumva ml înşel. 
Eu şi alţii.

Pe culoarele C.J.E.F.S. O- 
radea, sediul comandamen
tului grupei, slnt prezenţi: 
antrenori, arbitri, o întrea
gă suită a federaţiei de 
specialitate. (Notămi O. Lu- 
chide, M. David, N. Tătaru, 
Anton Ioniţă etc.). La ordi
nea de zi: Calitatea arbi
trajelor şi tragerea la sorţi 
a terenurilor pentru meciu
rile de azi. Primul punct a 
durat... peste 3 ore.

II abordăm pe cunoscutul 
tehnician. O. Luchide, care 
ne spune: „Am asistat la

re. Păcat ş! că suporterii 
lugojeni s-au manifestat ne- 
disclpllnat, nesportiv şi... 
nejustificat“.

ĂI. Tördai, vicepreşedin
tele C.J.E.F.S. Oradea: „îm
preună cu M. David am 
văzut Jocul dintre Arfeşul 
şl Chimia. Am fost surprins 
plăcut de sportivitatea cu 
care partenerii s-au între
cut. O singură Impresie de
favorabilă: atitudinea an
trenorului secund făgără- 
şean B. Bălcăceanu care a 
insultat arbitrul, precum şi 
arbitrajul slab al Iul Tr. 
Cruceanu — sub nivelul

pendenţe, pentru Jocul cu
rat, tehnic din prima re
priză şl Vulturii, pentru 
jocul avlntat şi elanul din 
partea a doua a meciului. 
Lugojenii, Insă, nu ne-au 
demonstrat că au vreun stil 
de joc... Condamnăm atitu
dinea antrenorului Ţlrlea, 
care l-a Insultat grosolan 
pe arbitrul C. Pop. Condu
cătorul partidei a arbitrat 
bine acest joc*.

Iată, acum, ce spua an
trenorii celor patru forma
ţii:

N. Săbăslău — Arieşul: 
„Am fost stăpîni pe mijlocul

terenului. Adversarii ml-au 
lăsat o impresie bună, dar 
cred că nu au evoluat la 
valoarea lor*.

H. Rătscher: „Dacă fruc
tificam cele două ocazii 
mari, la 1—0, (Cherciu şl 
Rotaru) nu mai aveam pro
bleme. In repriza a H-a nu 
am evoluat conform cu a- 
devăratul nostru potenţial. 
Prea repede am renunţat 
la luptă şi ne-am lăsat do
minaţi. Meciul cu Chimia 
este cheia barajului. Nu 
vrem si mai greşim. „Vom 
merge* pe ofensivă totală, 
pentru două puncte*.

Mihai Ţîrlea: „Meci spor
tiv. Ml-au plăcut Munteanu, 
Vlrşie, Cherciu, Moraru 
pentru ştiinţa replierii In 
teren şi a contraatacului. 
Arbitrul de centru ne-a 
dezavantajat. In schimb, buni 
tuşleril*.

Gh. Albu — Chimia: 
„Munceşti un campionat 
pentru ca, aici, In 90 de 
minute, u» arbitru ca Tr. 
Cruceanu să-ţi distrugă 
toată strădania. Păcat*.

P.S. Ia numărul nostru 
de inline vom publica a 
cronică de la partida dintre 
Independenţa şi Chimia Fă
găraş, partidă care se desfă
şoară astăzi, începînd cu 
ora 17,30 pe stadionul „Ti
neretului* din Oradea (şl 
nu joi, cum a informat ieri 
ziarul „Sportul").
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Centrul meteorologic Sibiu 
comunică: vreme uşor instabi
lă cu cerul schimbător, favo
rabil ploilor slabe, locale. Vîn- 
tul va sufla slab pînă la po
trivit din sectorul vestic. Tem
peraturile minime vor fi cu
prinse între 9 şi 12 grade, iar 
cele maxime vor oscila între 
20 şi 23 grade.

MEDIAŞ: PROGRESUL: Re
negata (Orele 9,00) ll,15t 14,00) 
16,30) 19,00) 21,15)) TINERETU
LUI: Vagabondul, seriile 1 şi II

(orele 10,00) 16,30) 20,30)) UNI
REA: Căpitanul Florian (Orele
10,00) 16,00) 18,00 şi 20,00). 

CISNADIE: POPULAR: De-

CINEMA
SIBIU: PACEA: Cei trei care 

au speriat vestul (orele 9,00) 
11,30; 14,00) 16,30; 19,00; 21,00); 
ARTA; Trec zilele (orele 10,00) 
12,00; 14,30; 10,30; 18,30; 20,30)) 
TINERETULUI: Căpitanul Kor
da (orele 10,00; 12,00; 14,30;
16,30), iar la orele 18.30 şi 
20,30 filmul: Apa ca un bivol 
negru.

parte tn apus (orele II,00) 16,00)
18.00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Soarele alb 
al pustiului (orele 10,00) 16,00
şi 18,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEM
BRIE: Departe în apus (orele
18.00 şi 20,00).

COPŞA MICA: POPULAR: 
Profesorul infernului (orele
17.00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Omul care 
nu poate fi acuzat (orele 18,00
şi 20,00).

BAZNA-BAI: Hibernatus (o*
rele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AU
GUST: Vagabondul, seriile I şi 
II (orele 19,00).

ViUZEE
Cadru din filmul Căpitanul Florian, care rulează la cinema

tograful Unirea <Rn Mediu
Muzeul Brukenthal cu expo

ziţiile sale permanente de ar
tă, artă populară, galeria de

artă şi saloanele baroc, arheolo
gie şi istorie; Muzeul tehnicii 
populare din Dumbrava Sibiu
lui. Vizitarea se poate face zil
nic între orele 10 şi 13.

TELEVIZIUNE
18.00 Deschiderea emisiunii. 

Universal-şotron.
18,23 „Mult e dulce şi fru

moasă ..
18,40 Confruntări. Marketin

gul şi cerinţele econo- 
mici noastre naţionale. 

19,10 Tragerea Pronoexprcs.
19.20 1001 de seri.
19,30 Telejurnalul de scară- 

Sport.
20,03 Reflector.
20.20 Telecinemateca: 

Morcoveaţă. Un film de 
Julien Duviviér, cu 
Harry Baur.

22,05 Teleglob. R.D.G. itine
rar sudic. Reporta.) 
filmat.

22,25 Refrene fără vîrstă.
22,50 Telejurnalul de noapte
23.00 închiderea emisiunii.

Manifestări
cultural-
artistice

Ceva d e sp re  fil
mul p en tru  copii
Săptămlna prezentă aduce 

pe cele trei ecrane princi
pale ale oraşului un pro
gram de interes: la Pacea, 
„Cei trei care au speriat 
vestul" (coproducţie italo- 
spaniolă, cu participarea 
campionului mondial de 
lupte libere Hercules Cos- 
tez); Arta, „Trec zilele", o 
frumoasă meditaţie — pro
ducţie iugoslavă — despre 
aşteptare, şi, Tineretului, 
„Căpitanul Korda“.

„Cel trei care au speriat 
vestul* nu vor speria, desi
gur, şi spectatorii, „Trec zi
lele" are valori remarcabile
— chiar dacă Influenţele 
n-au fost suficient asimilate
— aşa că ne-am oprit la 
„Căpitanul Korda*, cu ris
cul de a contraria: acest 
film este destinat copiilor. 
O destinaţie care ni se pare 
foarte necesară, producţia 
în cauză, implicit cea de a- 
nimaţie fiind, dacă nu pau
peră, de multe ori neinspi- 
rată. Există, bănuiesc, o 
doză de neseriozitate clnd 
e vorba de a face atari fil
me, urmărindu-se Întreprin
derea lipsită de responsabi
litate. Dacă umoriştii arogă 
o foarte mare seriozitate 
meserie! de a-i face pe alţii 
să rîdă, acelaşi lucru tre
buie să se intîmple cu lite
ratura şi, prin extensie, cu 
filmul pentru copii. Se mai 
crede că spectatorii mici 
n-au suficient discemămînt 
In faţa firescului şi a arti
ficiosului şi li se oferă hi
brizi de laborator cu mora
la îngroşată, cu eroi pozi
tivi care nu joacă fotbal să 
nu-şi murdărească hainele 
şi renunţă la îngheţată In 
favoarea unturii de peşte.

Să fim serioşi 1 losef Pin
kává demonstrează cu al 
său Căpitanul Korda că se 
poate face film pentru copii 
care să şi amuze dar să şi 
educe, care să şi înduioşeze 
dar să nu exagereze în a 
spune lucrurilor pe nume 
(mai ales cînd e vorba des
pre cei mari: părinţi, buni 
sau vitregi, prieteni ai co
piilor etc.). E drept, filmul 
este făcut după cartea de 
succes a scriitoarei Marie 
Kubátová, dar nu asta mi 
se pare esenţial, ci dedica
rea cu sinceritate a regizo
rului In slujba credinţei 
sale. losef Pinkává, pedagog 
de profesie, Începe să facă 
filme ca amator, dar nu 
este reberant că toate fil
mele sale despre şl cu copii 
au fost recunoscute cu dis
tincţii importante la festi
valuri Internaţionale? Re
cunosc, m-a convins poves
tea Iui Pepik şi a lui Kor
da, a lui Mikulda şi a căţe
lului Afay. Filmul trebuie 
văzut de copii, găsind tn 
el veritabile motive de sa
tisfacţie, de părinţi care vor 
reţine ceva din necesitatea 
blîndeţii faţă de cei mici.

RAREŞ CORNEA

Expoziţie de 
a r ta  populară

Iniţiativa locală de con
stituire Ia judeţ a unei re
ţele de secţii externe a 
Şcolii populare de artă are 
menirea de a lega direct 
Însuşirea meşteşugului artis
tic de cele mai caracteristi
ce motive tradiţionale dia 
sfera artei populare sibiene. 
Avîndu-se in vedere nuclee
le de bază ale culturii lo
cale, a luat fiinţă în anul 
1969 şi secţia de cusut-ţe- 
sut din Gura Rîului (condu
să de creatoarea populară 
Maria Hanzu), ale cărei re
zultate, la fine de aa şco
lar, sint Înfăţişate publicu
lui ia expoziţia deschisă du
minică la şcoala generală 
din localitate.

Expoziţia cuprinde lucrări 
decorative şi de port popu
lar create in spiritul tradi
ţiei ornamentale şi utilita
re ale acestei zone din 
Mârginime. Sîat expuse fe
ţe de masă cu alesături (le
gate de ceremonialul nunţii 
populare), ştergare orna
mentale pentru „casele 
dinainte”, feţe de perini, ii 
în cusături sobre şi brîie 
tricolore, evidenţiind moti
ve de altiţe şi o linie ves
timentară cu falduri presa
te.

Pentru cristalizarea unei i- 
magini edificate asupra ca
racteristicilor de lucru, ex
poziţia oferă vizitatorului 
încă două utile instrumente 
de informare. Primul cu
prinde eşantioanele de mo
tive tradiţionale, datate de 
la 1800 încoace, achiziţiona
te de la artizani sau locui
tori din comună şi împreju
rimi şi care au fost dezvol
tate in lucrări executate in 
perioada anului şcolar) ai 
doilea se referă la albume 
le care ilustrează diversita 
tea modelelor lucrate de e- 
leve.

tr. p.

I FACE CUNOSCUT,
că pînă la 30 iunie a.c. se pot efectua depuneri 
pe libretele de ECONOMII PENTRU TURISM, 
în vederea participării la tragerea la sorţi pe tri
mestrul III a.c.

I Pentru sumele depuse pe acest libret depunătorilor 
I li se acordă o  dobîndă de 3,5 la sută pe an, din care 
\ 1,5 la sută sub formă de cîştiguri în excursii în străi- 
I nătate, organizate de O .N .T. (la Paris, în Italia) şi 
I de cîştiguri în bani pentru organizarea de excursii |  
\ individuale în străinătate (din care 3 000 în valută). |
 ̂ 4
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: Sectorul 2 Teleconstrucţia Braşov *
Bulevardul Gh. Gheorghiu-Dej nr. 6,

primeşte înscrieri pentru examenul de admitere la 
Şcoala profesională de telecomunicaţii Bacău, cu du
rata de 3 ani, pentru meseria de electromecanici re
ţele.

înscrierile se fac la sediul sectorului, pînă la data 
de 26 iunie 1971.

Pot participa băieţi, absolvenţi ai şcolii generale 
de 8 ani, în vîrstă pînă la 18 ani împliniţi.

La înscriere vor prezenta următoarele acte:
— certificat de naştere original şi copie
— certificat de absolvire a şcolii generale —  

original
— fişa medicală completată.
Examenele se vor ţine la data de 5 iulie 1971, 

ora 8 dimineaţa, la Grupul şcolar P.T.T.R. din «tr. 
Moineşti nr. 148, Bacău.
Informaţii suplimentare la telefon 2 20 60 Braşov.

*

întreprinderea 
„  Flamura roşie“ Sibiu

str. Rîului nr. 33,
ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:

—  strungari
—  frezori
— tratamentiştl
— muncitori necalificaţi.

Muncitorii necalificaţi care sint absolvenţi ai şcolilor 
elementare şi au virsta între 18— 35 ani pot să se ca
lifice la locul de muncă în meseriile de:

— strungari
— frezori.

De asemenea, recrutăm absolvenţi a 8 clase elemen
tare, pentru a fi şcolarizaţi prin şcolile profesionale 
în meseriile de:

— lăcătuşi matriţeri
— strungari
— electricieni
— frezori
— operatori chimişti mast plastice.
CONDIŢII DE ADMITERE: să aibă
virsta între 15— 18 ani.

Informaţii suplimentare se pot lua zilnic de la ser
viciul personal-învăţămînt, între orele 7— 15 la ca
mera 36 sau prin telefon 2 10 80, interior 127.

! ij! Secţia pentiu colectarea \ 
metalelor Sibiu Is

I
Is
I

*
I>
s
Is
Iy
Is

str. Prometeu nr. 3 

ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:

— 1 tractorist-rutierist sau conducător 
care să conducă tractor cu instalaţie de greifer

— mecanic-auto — categoria IV—VI
— muncitori necalificaţi.
Condiţii de angajare conform H.C.M. 914. 
Informaţii suplimentare la telefon 2 37 92,

auto

Uzina mecanică Mîrşa- 
Avrîg, judeţul Sibiu

R E C R U T E A Z Ă ,
tineri absolvenţi ai şcolii generale, pînă la 
virsta de 18 ani, pentru înscriere la şcoala pro
fesională şi la ucenicie la locul de muncă, pen
tru meseriile de strungari, lăcătuşi şi sudori, 
înscrierile se fac pînă la data de 1 iulie 1971.

ANGAJEAZĂ DE ASEMENEA:
strungari, lăcătuşi şi muncitori necalificaţi. 

Muncitorii necalificaţi care sint absolvenţi ai şcolii 
generale şi au virsta între 18— 35 ani pot să se 
califice prin cursuri de scurtă durată, care se vor des
chide în jurul datei de 1 iulie 1971, pe măsura com
pletării locurilor.

Informaţii suplimentare se pot lua zilnic de la 
serviciul personal al uzinei, telefon 1 91 05.
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Invătămîntul de partid -b in e  
ancorat în cerinţele actuale

© privire analitici asupra modulul 
în cart InvSţSmîntul da partid din 
Mediaş contribuie la formarea con
ştiinţei oamenilor, la propagarea po
liticii şl hotSrlrllor partidului, la 
mobilizarea comuniştilor şl a celor
lalţi oameni al muncii, ce cuvine a- 
cum, la sfîrşlt de an, nu numai pen
tru a reliefa preocuparea dovedită 
de organele şl organizaţiile de par
tid pe linia sporirii eficientei capa
cităţii acestui Instrument pus Jn sluj
ba înarmării Ideologice a maselor, 
dar şl pentru a sublinia factorii ca
re au facilitat valoarea forţei sale 
de înrîurire.

De Ia bun început trebuie să sub
liniem că anul de învătămînt 1970— 
71 a fost superior conceput în or
ganizarea sa, de către Comitetul mu
nicipal de partid, reuşind să perfec
ţioneze structura învăţămîntului, să 
ajute comitetele de partid şi birou
rile organizaţiilor de bază să aleagă 
o tematică adecvată fiecărei forme 
în parte şl, de asemenea, să recru
teze un corp de propagandişti şl lec
tori cu temeinice cunoştinţe politice- 
prpfesionale, fapt care a înlesnit an
corarea expunerilor şi dezbaterilor 
în realitatea concretă de la locurile 
de muncă. Merită, în acelaşi timp, 
subliniat faptul că datorită măsurilor 
luate de către organul municipal de 
partid în plenara care a analizat 
preocuparea comitetelor de partid şi 
a birourilor organizaţiilor de bază 
privind conducerea activităţii Ideo
logice, învătămîntul de partid a că
pătat noi valente, o mai strînsă le
gătură cu activitatea concretă a 
cul'santilor. cuantumul dezbaterilor a 
crescut In Idei, Iar fomiele compli
mentare folosite au fost mai variate, 
mai eficiente. Iată, de exemplu, la 
comitetele de partid de la uzina „E- 
mailul roşu“, întreprinderea indus
trială municipală, Uzina mecanică 
gaz-metan, uzina textilă „Tîrnava", 
comisiile economice au studiat te
me privind căile de îmbunătăţire a 
Indicelui de utilizare a timpului de 
lucru, de sporire a utilizării supra
feţelor de producţie şl a utilajelor, 
descoperirea a noi rezerve de creş
tere a calităţii produselor şl de ex
tindere a producţiei destinate ex
portului. Concluziile ce s-au desprins 
n-au rămas doar la nivelul organu
lui, cî, din contră, cu sprijinul pro
pagandiştilor şi lectorilor, acestea au 
fost pe larg dezbătute în cercuri şi 
cursuri. Asemenea practici s-au fo
losit şi la „Vitrometan", unde indi
caţia dată cu ocazia vizitei în mu
nicipiul nostru de către secretarul 
general al partidului, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu — de a găsi noi 
căi de sporire a producţiei destina
te exportului, a fost amplu dezbă
tută în toate formele învăţămîntului 
de partid, contribuţia comuniştilor, 
a specialiştilor fiind cît se poate de 
fructuoasă, soldîndu-se cu un fond 
valoros de propuneri, sugestii, solu

ţii a căror valorificare a dus In fi
nal la suplimentarea planului de pro
ducţie destinat exportului pe acest 
an, cu încă un milion lei valută.

In cercurile de la „Automecanica* * 
s-au dezbătut cu un deosebit inte
res aspecte recente din Expunerea 
tovarăşului Nicolae Ceauşescu în le
gătură cu sarcinile ce revin uzinei 
în acest cincinal, ceea ce a concu
rat la suplimentarea angajamentelor 
la producţia marfă cu 5 milioane lei 
pe seama mai bunei folosiri a capa
cităţilor de producţie. Totodată, s-au 
arătat consecinţele negative ale ne- 
respectării prescripţiilor tehnologice 
şi de calitate, efectele negative ale 
neutilizării fondului de timp maxim 
disponibil, precum sl necesitatea îm
bunătăţirii activităţii de întreţinere 
şi reparare a instalaţiilor şi utilaje
lor.
a

In municipiul 
Mediaş

Organizate în acest spirit, dezba
terile la învătămîntul de partid au 
dus la sporirea interesului cursanţi
lor pentru studiul ideologic, stimu- 
lind combativitatea fată de lipsuri, 
contribuind la intensificarea efortu
rilor colectivelor de muncă, pentru 
realizarea sarcinilor de producţie. Şi 
dacă la jumătatea anului 1971 mu
nicipiul Mediaş a realizat o produc
ţie marfă vîndută şi încasată peste 
plan de 20 milioane lei şi un bene
ficiu suplimentar de 9,21 milioane 
lei, faptul atestă în mod incontesta
bil o voinţă hotărită ce înmagazinea
ză şi contribuţia învăţămîntului de 
partid, străduinţa de a se face intele
se de cele mai largi mase, ideile ma
jore ale politicii partidului şi statu
lui nostru.

Reliefînd aceste laturi pozitive, ce 
au caracterizat majoritatea formelor 
de învătămînt,- trebuie să arătăm că, 
din păcate, la unele cercuri conţinu
tul şi metodica dezbaterilor, in anu
mite perioade din cursul anului, au 
alunecat spre profesionalizarea 1n- 
vătămîntului. Aceste situaţii, fiind 
descoperite la timp de către membrii 
biroului Comitetului municipal de 
partid, de aparatul său, s-au putut 
lua măsuri de înlăturare a deficien
telor. Cu acest prilej s-a desprins 
concluzia că aceste carenţe îşi eu 
rădăcina în insuficienta pregătire a 
unor propagandişti. Tocmai de aceea 
s-a organizat prezentarea în fata a- 
cestora a unor expuneri de către 
activişti al C.C. al P.C.R. şi ai co
mitetelor judeţean şi municipal de 
partid, explicîndu-se conţinutul şl 
sensul politicii economice a P.C.R., 
legile obiective care acţionează în 
societate etc., clarificîndu-se la tim

pul oportun problemele ridicate.
Acum, la Încheierea anului de în

vătămînt de partid, se constată cu 
satisfacţie că măsurile stabilite de 
organul municipal de partid de a di
versifica aria, tematica şi formele de 
studiu au fost cît se poate de efi
ciente. Peste 2 500 de comunişti şi 
alti oameni ai muncii au studiat în 
anul gloriosului semicentenar — file 
din Istoria Partidului Comunist Ro
mân —, trecînd în revistă măreţele 
realizări dobîndite de poporul nos
tru sub conducerea sa încercată.

De aceleaşi meritate aprecieri s-a 
bucurat organizarea, în mod dife
renţiat, tn funcţie de cerinţele şl 
particularităţile locale, a unor 
cursuri aparte la nivel de municipiu 
pentru: secretari ai comitetelor de 
partid, directori, ingineri şefi, şefi 
contabili din unităţile economice.

Diversificarea tematică este, după 
părerea noastră, o măsură care va 
trebui să preocupe încă de pe acum 
comitetele de partid, birourile orga
nizaţiilor de bază pentru deschide
rea viitorului an de învătămînt. Nu 
de alta, dar în acest an calitatea în- 
vatămîntului la unele cercuri de la 
Fabrica de geamuri, „Vitrometan", 
„Salconserv*, Fabrica de şuruburi, a 
suferit ca urmare a faptului că la 
formele de învătămînt au fost cu
prinşi muncitori din mai multe 
schimburi şi locuri de producţie, a 
căror reunire era imposibilă, fără a 
leza interesele producţiei.

Şi încă tin aspect nu lipsit de im
portanţă. Formalismul, superficialita
tea a fost de astă dată cu desăvîr- 
şire exclusă, tocmai pentru simplul 
motiv că oamenii, fiind deconectaţi 
de activitatea strict programată, au 
transformat dezbaterile în veritabile 
schimburi de idei şi opinii, făcînd 
dovada înţelegerii problemelor cardi
nale ale actualei etape de dezvol
tare a construcţiei noastre socialiste. 
Merită amintit în acest sens intere
sul major dovedit In cercurile de la 
transport auto şi Centrala gaz me
tan, Institutul Chimigaz, „8 Mai*, 
comerţ şi sănătate.

Exigentele actualului stadiu de 
dezvoltare a societăţii noastre socia
liste impun însă preocupare pentru 
perfecţionarea continuă a preqătirii 
politico-ideologice a comuniştilor, a 
celorlalţi oameni al muncii, motiv 
pentru care este necesar, după pă
rerea noastră, să se acorde o mal 
mare atenţie lărgirii formelor de în
vătămînt prin cicluri de conferinţe 
la care să se atragă o masă mai lar
gă de oameni ai muncii şi în special 
numărul mare de salariaţi navetişti. 
Concomitent este necesar să se or
ganizeze, cu sprijinul celor mai buni 
propagandişti, dezbateri ideologice 
în cadrul adunărilor generale de par
tid, în aşa fel ca în perioada de va
ră activitatea ideologică să nu cu
noască nici un fel de pauză.

V. BOŢOC

Ing. Ion Bruda, proiectant în laboratorul de prototipuri de la I.R.M.E. 
Sibiu, efectuînd verificări electro-pneumatlce la standul de manometrie, 

recent realizat prin autodotară

Im portante lucrări 
edilitar-gospodăreşti

In Mediaş, pe lingă febrila activi
tate productivă, o ascensiune cu
noaşte şi acţiunea de înfrumuseţare 
şi bună gospodărire. Rezultatele me
ritorii obţinute în această direcţie 
dovedesc capacitatea şi hărnicia edi
lilor, a tuturor cetăţenilor. Şi pentru 
acest an, pe linie edilitar-gospodă- 
rească, sínt prevăzute o serie de 
lucrări.

Intr-o discuţie avută cu tovarăşul 
Ionel Miclea, prlm-vicepreşedinte al 
Consiliului popular al municipiului 
Mediaş, am desprins unele din cele 
mal semnificative aspecte.

Iată, de exemplu, din investiţii 
centralizate, se .lucrează la moder
nizarea străzilor 1 Septembrie, Că
ruciorului şi 7 ţ^oiembrie. Se fac 
pregătiri pentru devierea circulaţiei 
de pe strada Avram Iancu pe stră
zile Valea Adîncă şi Oituz, precum 
şi o porţiune din str. Mărăşeştl. In 
acest scop aceste străzi vor fi ma- 
cadamizate.

Intrucît pe valea Grewelnului s-au 
observat fenomene de eroziune — 
şi pentru a evita aceasta, aici, pe 
o porţiune de 200 ml, eu fost mon
tate conducte din beton pentru cap
tarea apei pluviale, Iar pe pîrîul 
Moşnel, pe porţiunea de la podul 
Brateiului pînă la calea ferată, se 
execută lucrări de regularizare. In 
curs de execuţie se află şl digul de 
pe malul sting al Tîrnavel, în a- 
monte de uzina „Automecanica".

O lucrare de proporţii mal mari, 
şl care va fl continuată, este extin
derea reţelei de apă pentru asigura
rea debitului necesar întregului mű

in multe din şcolile generale, •- 
Ievii au pregătit frumoase expo
ziţii de sfîrşlt de an. In fotogra
fia de iată vă redăm un aspect 
de la expoziţia Şcolii generale 
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nicipiu. în această direcţie sint pre
văzute lucrări de extinderi de reţele 
pe străzile Al. Vlahută, Panait Cér
na si Brazilor. Dacă pină acum Me
diaşul a simtit lipsa apel potabile, 
situaţia s-a îmbunătăţit. Debitul a 
crescut prin punerea in funcţiune a
*decantorulul radial de la uzina de 
apă. In curînd urmează să se pună 
în funcţiune încă trei filtre şl o nouă 
staţie de pompare a apel brute şl 
se va termina bazinul de trecere cu 
o capacitate de 2 500 m c, cu ajuto
rul căruia distribuirea apel nu se va 
mai face prin refulare ci prin căde
re directă.

Demn de reţinut este că noua uzi
nă de apă va asigura oraşul cu 135 
litri pe secundă, rezolvînd cerinţele 
pe o durată mai îndelungată. La a-
ceasta va contribui desigur şi redi- 
mensionarea conductelor, problemă 
pentru care există deja documentaţia 
necesară.

Intrucît pe unele străzi ale muni
cipiului încă nu este rezolvată eva
cuarea apelor pluviale, în prezent se 
lucrează la sistemul de canalizare 
nord-est, asemenea lucrări executîn- 
du-se pe străzile Panait Cérna, Vla
hută şi străzile lăturalnice, lucrare 
cere va costa 1 012 mii lei.

In urma calamităţilor din luna mal 
anul trecut, bazele sportive ale Me
diaşului au fost, în majoritatea lor, 
distruse. Pentru refacerea lor şi, bi
neînţeles, pentru satisfacerea cerin
ţelor Iubitorilor de sport, a fost luată 
măsura de a se construi un complex 
sportiv. In această direcţie, pe ma
lul drept al Tîrnavei, în locul foste
lor terenuri sportive, vor apare al
tele mal frumoase, mal bine dotate. 
Aici, pe o suprafaţă de circa 9 ha 
cît va cuprinde acest impunător 
complex, vor fi amenajate trei tere
nuri de fotbal, dintre care două ga
zon ate şi drenate, două de tenis de 
cîmp, teren de volei, baschet, trei 
bazine de înot, două pentru adulţi 
şi o piscină pentru copii, locuri pen
tru plajă, terasă de dans, cabine, 
bufete.

E. SANDU

Reflecţii
activităţi

la
de

trei
club

Despre cluburi, In general, şi 
funcţionalitatea lor, in special, se 
vorbeşte mult. Diverşi specialişti 
In educaţia adultului, sociologi, 
activişti culturali au Întreprins 
cercetări, anchete, au elaborat stu
dii in dorinţa de a le contura 
profilul, de a le defini. Fără a 
neglija realizările în acest sens, 

£ care ne pun la îndemînă cîteva 
2 concluzii teoretice orientative des- 
2 pre ceea ce ar trebui să fie clu-
1 burile, la ora actuală rămîn to- 
í  tuşi destule semne de întrebare 
í  asupra instrumentelor de lucru, a
2 practicii cultural-educative din 
x instituţiile respective. Se ştie,

totuşi, — şi s-a dovedit — că una 
din zonele funcţionale, printre 
cele mai importante, ale cluburi
lor este asigurarea, la un grad 
corespunzător societăţii moderne, 
a deconectării, distracţiei oameni
lor muncii. Aceasta, îmbinată plă
cut, inteligent cu latura educati
vă, cu instrucţia, în forma ei cea 
mai largă, de masă.

In ceea ce priveşte activitatea 
cluburilor sibiene (avem în vede
re cluburile sindicatelor), deşi nu 
înregistrează disponibilităţi mar
cante pentru organizarea petrece
rii plăcute şi cu foloase instruc- 
tiv-educative a timpului liber al 
oamenilor muncii, au totuşi clte- 
va realizări, asupra cărora merită 
să ne oprim.

.Clubul tin e re ţii"

1 „Seară de rom an ţe"
2 . . ,Iniţiată de Comisia muncii cul

tural-educative a Consiliului jude
ţean al sindicatelor, „Seara de ro
manţe“ a rezistat, cu frumoase 
rezultate, două stagiuni. încă de 
la început, această formă de ac
tivitate s-a închegat intr-un pro
gram bine gîndit: o zi fixă pe 
săptămină (vinerea), la ore fixe 
şi intr-o sală anume destinată (in 
incinta clubului „Independenţa" 
Sibiu). Repertoriul, de asemenea, 
a fost stabilit pentru o perioadă 
mai îndelungată, cu mici variaţii 
intervenite pe parcurs. Faptul 
cel mai important, care a făcut 
din „Seara de romanţe“ o perma
nenţă artistică in contextul acti
vităţilor de club, este, credem, 
selecţia interpreţilor. Solişti de 
prestigiu ai scenelor sibiene, pre
cum şi cîntăreţi de talie naţiona
lă — invitaţi să-şi dea concursul 
— s-au simţit aici „ca în familie“

Funcţionează, ca şi „Seara de 
romanţe“, tot de doi ani, in ca
drul clubului „7 Noiembrie“- Or
ganizat special pentru tineri, a- 
cesta a adoptat, ca manifestare, g 
forme adecvate vîrstei. Cu inten- g 
ţii mai ambiţioase decit „Seara g 
de romanţe“, „Clubul tinereţii“ g 
urmăreşte, dincolo de distracţia g 
civilizată, inteligentă, un scop bi- * 
ne precizat în contextul muncii  ̂
de educaţie: educaţia muzicală.  ̂
Programele sale, întocmite pentru  ̂
un an întreg, se prezintă mai uni- A 
tare conţinuistic, dar ca realizare g 
şi ele încep să devină, oarecum, g 
obositoare: se prezintă (în fiecare jî 
joi) un compozitor sau un gen 
muzical, apoi se face ilustraţia 
sonoră (înregistrată pe bandă sau 
cu orchestra clubului) şi, in par
tea a doua, tinerii dansează. Nu 
contestăm, dimpotrivă, subliniem 
ca lăudabile cîteva iniţiative: in
vitarea unor personalităţi ale vie
ţii muzicale (Elly Roman, Gheor- 
ghe Şoima); colaborarea, aproape 
permanentă, cu Şcoala populară 
de artă; abordarea îndrăzneaţă, 
spre popularizare şi „explicare“ 
a celor mai moderne curente mu
zicale. Acestea, însă, pe viitor, 
trebuie să continue în forme neu
zate pentru a-şi păstra ineditul, 
atractivitatea, pentru a fi elemen
tul de curiozitate.

Şi la „Clubul tinereţii“, atmos
fera de intimitate, discreţie (ceea 
ce înseamnă cu totul altceva de
cit intimitatea unei săli de dans) 
s-a dovedit a fi necesară şi de 
bun augur pentru a satisface ne- 
voia de sociabilitate a tinerilor,  ̂
pentru a crea căi mai sigure re- A 
ceptivităţii educative. Dar, locul g 
(un hol) destinat „Clubului tine- g 
reţii“ rămîne nesatisfăcător — ca 2 
spaţiu şi acustică. Realitate care  ̂
nu pledează pentru o largă parti- d 
cipare, mai ales a tinerilor ceva d 
mai pretenţioşi (cei între 20—30 i  
de ani). Credem, de asemenea, că |  
„Clubul tinereţii" îşi poate exţin- g 
de aria preocupărilor, depăşind, |  
astfel, sfera educaţiei muzicale, g

um ane"
Mai Intîi, trebuie să informăm g 

cititorii asupra acestei denumiri, g 
intr-un fel curioasă pentru o ac- g 
tivitate de club: este vorba de un g 
grup de caricaturişti, care lucrea- g 
zâ sub îndrumarea directă a Con- g 
siliului municipal al sindicatelor d 
Sibiu. Scopul: surprinderea, în de- 2 
sene, a unor deficienţe din acti- g 
vitatea întreprinderilor şi institu- |  
ţiilor municipiului nostru — lra g 
special din activitatea sindicate- g

g urmărit, adică, în primul rînd, 
g destinderea, sub aspectul ei ne- 
2 tehnicizat — la o cafea, un cintec,
 ̂ o discuţie lejeră cu un prieten... 

g Aceste seri de romanţe au a- 
2 dus, pe lingă cintec, pentru re- 
2 crearea participanţilor, şi poezia, 
g Recitatori amatori sau actori de 

profesie veniţi să se deconecteze 
nu şi-au putut refuza plăcerea de 
a „face puţin teatru“, de această 
dată, eliberaţi de orice rigori re
gizorale, odihnindu-se deci, în 
timp ce-şi „prezentau numărul“.

Reflectînd, acuma după două 
stagiuni, asupra „Serii de roman
ţe“, putem concluziona mai obiec
tiv, avind în vedere mai ales per
spectiva. E 'foarte bine că aceas
tă activitate s-a permanentizat, 
dar oricit de întins ar fi reperto
riul, el se epuizează; sesizăm, a- 
cum, un început de monotonie, o 
oarecare „oboseală“. Observăm, 
de asemenea, că cercul iubitorilor 
de romanţe s-a restrîns, activita
tea conturîndu-se ca ceva destinat 
exclusiv virstnicilor. Deplasările 
in alte localităţi, chiar dacă se 
fac destul de rar, perturbează re
gularitatea programului de la se
diu, dezorientînd astfel participa
rea „permanenţilor".

2 Pe viitor, poate eă organizatorii 
2 se vor gindi mai mult la cele cî- 
2 teva observaţii înserate aici, „re- 
2 manlind" „Seara de romanţe“, fă- 
2 ră să-i denatureze însă scopul Ui- 
2 ţtal.
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lor.
In decursul unui an, de cind 2 

activează organizat, acest grup de 2 
caricaturişti a realizat un număr 2 
impresionant de planşe, grafice,  ̂
desene, caricaturi, pe baza unor 2 
tematici date. Toate acestea au 2 
fost folosite, practic, In plenare, 3 
şedinţe ale organului municipal al 2 
sindicatelor, înlocuind, sugestiv şi 2 
cu mai mare forţă percutantă, re- 2 
feratele de analiză, informările 2 
sau alte materiale scrise. Deci,  ̂
grupul de caricaturişti „Reflecţii 2 
umane* vine, Intr-un mod origi- 2 
nai, în sprijinul activităţii slndi- 2 
catelor şi, nu rareori, cu rezul- 0 
täte remarcabile. De altfel, acesta 2 
a primit şi un premiu pe ţară la 2 
un concurs al cercurilor similare. 2

Trecînd, acum, peste denumirea 2 
sa pretenţioasă, ni se pare ciudat 2 
că tocmai acest grup, foarte folo- 2 
sitor in practica muncii sindica- 2 
le, nu se constituie Intr-un cerc 2 
încadrat, organizatoric, într-u» 2 
club, cu un spaţiu destinat exclu- 2 
siv activităţii sale şi cu o îndru- 2 
mare de specialitate, competentă g 
— ne gindim la un instructor (un g 
profesor de desen, un artist plas- g 
tic — sínt destui în Sibiu).
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numai aproximativ o treime). Numai 
la U.M.M.N. Copşa Micfi, din cau
za necunoaşterii soluţiei de dezvol
tare, se pierd anual 8 400 t cc. Fabri
ca de geamuri Mediaş nu a defini
tivat soluţia de recuperare a căldu
rii sensibile din gazele de ardere 
la cuptoarele de sticlă, aspect vala
bil şi pentru cuptoarele tunel ale 
fabricii sibiene de cărămizi „Re
cord*.

Apreciabile cantităţi de combusti
bil se pierd prin menţinerea în stare 
de funcţionare a unor instalaţii e- 
nergetice, cuptoare, cazane, linii teh
nologice, arzătoare etc. învechite, 
defecte şi, implicit, cu randamente 
foarte scăzute. întreprinderile din in
dustria locală ocupă un neonorant loc 
întii în această privinţă. Aici se mai 
practică şi astăzi procedeul arderii 
materialelor de construcţie în cup
toare de cîmp, sau arderea pietrei 
de var în instalaţii total necores
punzătoare, ce conduc la consumuri 
specifice de 3—i ori mai mari com
parativ cu industria republicană. In
stalaţii cu randamente scăzute de
ţine în continuare şi U.P.A. Sibiu — 
cuptoarele industriale pentru încăl
zit şi tratamente termice, unde Con
sumul suplimentar anual de gaz me
tan se cifrează la 3,3 milioane metri 
cubi. Este absolut necesară în acest 
caz reluarea iniţiativei de rezolvare, 
în colaborare cu Uzina mecanică gaz 
metan Mediaş, prin construirea unor 
cuptoare cu randamente îmbunătăţite 
şi recuperarea căldurii conţinute în 
gazele arse. Tergiversarea de care se 
dă dovadă nu este cu nimic justifi
cată, avind mai ales în vedere că 
în Sibiu, uzina „Independenţa", fa
brică în mod curent cuptoare indus
triale cu flacără.

Avînd în vedere experienţa de ca
re dispună la acest domeniu, consi

derăm că Uzinei mecanice gaz me
tan Mediaş 11 revine, de asemenea, 
sarcina tipizării arzătoarelor pe ca
tegorii de receptori şi a asimilării 
ior în producţia de serie, intrucît 
actualmente în exploatare se întîl- 
neşte o exagerat de mare diversi
tate de arzătoare de gaz metan, din 
care o bună parte sínt improvizate.

Completarea izolaţiilor termice la 
Uzina mecanică Mîrşa, dotarea cu 
oale de condens şi recuperarea con
densului la fabrica de ciorapi „7 No
iembrie", unitatea a Il-a, la „Liber
tatea" Sibiu, Fabrica de bere şl
U.P.A.S., constituie de asemenea căi 
încă nevalorificate de reducere în
semnată a consumului de combusti
bil.

O „pîrqhie* foarte simplă în gos
podărirea energiei electrice, neacţio- 
nată însă suficient, este folosirea ra
ţională a iluminatului electric. Nive
lul slab de preocupare în această 
privinţă se manifestă deopotrivă în 
industrie, reţeaua comercială şi ilu
minatul public. Geamuri, luminatoa
re şi corpuri de iluminat murdare, 
precum şi o repartiţie neraţională a 
lămpilor electrice pe circuite, nu 
justifică In nici un caz menţinerea 
în funcţiune a iluminatului electric 
în cursul zilei la foarte numeroase 
întreprinderi: „Libertatea", „7 No
iembrie", „13 Decembrie", uzina „Ba
lanţa", Uzinele textile Cisnădie, fa
brica „3 Mai* Mediaş etc. Este, de 
asemenea, imperios necesar ca în 
spaţiile comerciale să se revadă mo
dul de folosire a iluminatului elec
tric prin utilizarea iluminatului na 
tural acolo unde condiţiile permit 
iar în timpul nopţii să se facă nu
mai iluminatul strict necesar, con
form normativelor în vigoare.

0  problemă «cută, ce se resimte 
aproape în ©ricare întreprindere este

Se estimează o producţie bunădotarea sub nivelul necesarului cu 
aparate de măsură şi control pen
tru diferitele forme de energie ce 
intervin in procesele tehnologice.

Pare de necrezut, dar la două mari 
consumatoare — U.P.A. Sibiu şl „Au
tomecanica“ Mediaş — consumul de 
gaz metan nu se măsoară, lie din 
iipsa contorilor, fie pentru că aceş
tia sint demontau de peste o jumă
tate de an pentru verificare! Se mai 
poate vorbi în acest caz de o po
sibilitate cît de cît reală de redu
cere a consumurilor specifice ener
getice? Lipsa unui aparataj cores
punzător de măsură şi control se fa
ce în egală măsură simţită la un 
mare număr de cuptoare, cazane de 
apă şi abur, schimbătoare de căldu
ră etc,

în fine, dorim să evidenţiem încă 
un aspect legat de eficienţa acţiunii 
de economisire a combustibililor şi 
energiei. Subliniem că faţă de vo
lumul mare de probleme ce revine 
compartimentului energetic, conduce
rile întreprinderilor au obligaţia de 
a analiza situaţia personalului ener- 
getic şi posibilităţile completării iul.

Dată fiind importanţa uriaşă pe 
care folosirea raţională a combusti
bililor şi energiei de toate formele 
o deţine la scara economiei naţio
nale, sugerăm în încheiere conduce
rilor unităţilor economice din judeţ, 
personalului energetic cît şl celui 
de producţie, corelarea celor mai e* 
ficiente eforturi şi concretizarea lor 
neîntîrziată în programe complexe 
de măsuri care să pornească de la 
întocmirea bilanţurilor energetice. în 
scopul cunoaşterii parametrilor rea
lizaţi de Instalaţiile existente şi să 
se finalizeze în detectarea de noi 
posibilităţi de utilizare raţională a 
energiei, in lumina recentei Hotă- 
rîri a Consiliului de Miniştri,

Cooperatorii şl mecanizatorii din 
Şelimbăr trebuie să recolteze în a- 
cest an griul de pe 780 ha, orzul de 
pe 260 ha, orzoaica de pe 20 ha şi 
ovăzul de pe 30 ha. „Avem cinci ma
gazii şi două amenajări pentru depo
zitare, afirmă inginerul şef al uni
tăţii, Alexandru Preda. Pregătirile a- 
cestor spaţii au început, le vom ter
mina la timp, aşa incit vom crea ce
le mai bune condiţii pentru depozi
tarea producţiei".

însoţiţi de specialistul unităţii, vi
zităm magazia „de centru“. Aici, în- 
tr-un capăt al magaziei s-a început 
văruitul. Dar spaţiul de depozitare 
este ocupat cu tărîţă, uşi, parchet, 
fierărie, diferite maşini şi utilaje etc. 
Ba, pe lingă „etc.“ s-a găsit de cu
viinţă ca în magazia de cereale (des
tinate — oricum — consumului) să 
se depoziteze şi... Lindatoxul. „Ma
gazia pentru insectofungicide este ex
trem de mică“, afirmă magazinerul 
Alexandru Brudaru. Dar cine va plă
ti eventualele pagube aduse avutului 
obştesc prin otrăvirea animalelor ce 
vor fi furajate cu orzul ce se va de
pozita aici?

In ce priveşte pregătirile propriu-zi- 
se ale magaziei pentru depozitarea 
orzului, considerăm că aceste lucrări 
se află în întîrziere, fapt care trebuie 
să acţioneze serios asupra măsuri
lor ce se vor întreprinde în acest 
sens.

Ţinem să amintim că nu numai la 
magazia de la Şelimbăr sint întîrziaU 
pregătirile pentru primirea noii re
colte. In magazia de la Bungard, dt 
exemplu, păianjenii şi-au găsit un re
fugiu bun... Nici vorbă de spălare şi 
dezinfectare a pardoselei, nici vor
bă de văruire a pereţilor. Ba, mai 
mult, de trei săptămîni acoperişul ma
gaziei este „descompletat“ (coamele 
acestuia au fost iuate de vîct pe mai

bine de un sfert de acoperiş) şi ma
gazinerul Ion Bucurenciu n-a schiţat 
nici un gest pentru repararea lui.

„Am 550 saci în magazie, dar buni 
sint doar 60, afirmă magazinerul de 
la Bungard. Vreo 30 nu mai pot fi 
reparaţi, iar restul (de 470 !) urmea
ză sâ-i dau la reparat".

De ce nu s-a făcut acest lucru pî
nă acum? „Eu am fost în concediu, 
se scuză inginerul şef Alexandru 
Preda. Insă vom lua urgent măsuri...* 
Avem convingerea că şi la Şelimbăr 
se vor termina la timp pregătirile 
spaţiilor de depozitare, cu toată în- 
tîrzierea — nejustificată — a aceste! 
acţiuni. Nedumeriţi rămînem însă în 
privinţa unui aspect. Am dorit să 
aflăm de la inginerul şef modul cum 
sint pregătite spaţiile de depozita« 
pentru sămînţă, ştiut fiind faptul că 
în magazii au loc „amestecurile me
canice“ între soiuri sau chiar specii

— Fiecare sat îşi asigură sămînţa. 
aşa că în fiecare magazie se va des
tina un spaţiu pentru seminţe.

— Dar materialul semincer trebuie 
condiţionat, iar selectorul este la „ma
gazia de centru", la Şelimbăr...

— Vom aduce seminţele aici, Ia se
lector, apoi le vom duce din nou în 
magaziile brigăzilor...

Cu alte cuvinte, de ce să fie sim
plu, cind se poate complicat? De ce 
să nu se înmulţească posibilităţile de 
„amestec mecanic“?

Este cazul ca în toate cooperativele 
agricole să se acţioneze urgent pen
tru crearea celor mai bune condiţii 
de inmagazinare a producţiei de grîu, 
secară, orz, orzoaică şi ovăz, luîndu- 
se toate măsurile pentru prevenirea 
pierderilor de orice fel. Este de da
toria fiecărui consiliu de conducere 
să rezolve cu maximum de responsa
bilitate toate aspectele depozitării în 
cele mai bune condiţii a noii recolte.

Copiii privesc şi judecă
te teme: „comentarea filmelor, a 
noutăţilor", „organizarea de 
excursii duminicale“ etc.

Despre răspunsurile la ultimele 
două întrebări se cere făcută o 
primă menţiune: ele sint multi
ple, variate In conţinut, şi sint 
prezentate cu multă maturitate, 
adesea, realizînd o oglindă asupra 
concepţiei de viaţă şi a pregătirii 
pedagogice a familiei. Selectînd, 
se pot contura două categorii de 
familii: unele cu o viaţă normală, 
fără seisme deosebite, şi altele în 
care intervin: cearta, interesele 
divergente ale soţilor, secretele 
personale, opticile contradictorii.

Pentru prima categorie, „nor
malul“ înseamnă reciprocitate in 
întreaga activitate a soţilor şi co
piilor, preocupare constantă pen
tru viaţa şcolară şi socială a co
pilului, pentru respectarea prin
cipiilor eticii sociale. In aceste si
tuaţii răspunsurile sint uniforme 
de tipul „înţelegere, fericire“, „fa
milie fără necazuri, cu un carac
ter bun", „o viată fericită".

Utilă pentru noi, educatori şi 
părinţi, ni se pare a fi o discuţie 
mai largă pe marginea celei de-a 
doua categorii de răspunsuri la 
ultimele două întrebări. Semnifi
cativă — mai ales că apare în 
peste 70 de lucrări — este sub
linierea în diferite forme a noţiu
nii de înţelegere între soţi, în fa
milie. Să ne dea de înţeles obsti
naţia cu care este tratată această 
noţiune că ea izvorăşte din exis
tenţa reală şi răspîndită a unor 
fenomene care o minează? Ar fi 
un mod de judecată, ţinînd sea
ma de adevărul că copiii sint u- 
meori observatori fini, mai cu sea
mă în probleme care-i interesea

ză direct. Subiecţii noştri au ob
servat unele necorespondenţe, 
ceea ce le permite să se oprească 
asupra cauzelor care le generează. 
Să menţionăm cu titlu de inven
tar', alte răspunsuri care arată ce 
anume consideră cel mici a fl 
„cheile unei familii ideale: legă
tura strînsă Intre părinţi şi copii, 
împărţind deopotrivă bucuriile şi 
necazurile*, „Să domnească liniş
tea şi pacea, să fie oameni cinstiţi 
şi buni care nu fac rău nimănui“, 
„familie bine închegată, în care 
nu apar contradicţii şi în care nu 
există o atmosferă de superiori
tate intre soţi“, „comportarea pă
rinţilor unul faţă de celălalt, în 
relaţiile cu copiii, îndrumarea co
piilor spre lucruri bune“, „părinţii 
să-şi iubească deopotrivă copiii“, 

Aplicînd premisa că copiii se
lectează — prin contrast am zice' 
— ceea ce li se pare a nu fi nor
mal în familiile lor, „cheile" ofe
rite pentru o „familie ideală" me
rită o atenţie specială în discuţii
le educatorului cu părinţii, în ca
drul lectoratelor. Fără a acorda 
credit în totalitate testelor, cre
dem că, în ansamblu, se poate 
ţine seama de numeroasele aspec
te ce apar în diferite familii şi, 
pe această cale, se cere revizuită 
metodologia şcolii privind legătu
ra cu familia, mai ales în privin
ţa unei contribuţii substanţiale, 
pedagogice la lectorate, în discu
ţii individuale, cu ocazia vizitelor 
sau la orele de consultaţii. Cu
noaşterea realităţilor din familie 
poate ajuta mult la corelarea În
tregului proces instructiv-educa- 
tiv.
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„Franţa are o 
pozitivă

atitudine
defată

convocarea conferinţeij

general-europene“
Moscova 22 — Corespondentul 

Agerpres, Laurenţiu Duţă, trans
mite: Intr-un interviu acordat ra- 
dioteleviziunii sovietice, ministrul 
de externe francez, Maurice Schu
mann, a declarat că „Franţa are 
o atitudine pozitivă faţă de con
vocarea conferinţei general-euro
pene pentru problemele securităţii 
şi dă o înaltă apreciere acestei ini
ţiative, Conferinţa trebuie să de
vină una din căile spre lichidarea 
politicii de blocuri, spre lichida
rea scindării lumii“. El a adăugat 
că Franţa caută să înlăture pie
dicile care stau în calea convocă
rii conferinţei şi că se pronunţă 

pentru pregătirea ei bi şi multi
laterală. Ministrul francez s-a de
clarat în favoarea cunoscutei pro

puneri a guvernului finlandez 
privind consultările pregătitoare, 
menţionînd, printre altele, că la 
Helsinki sínt reprezentate atît 
R.D. Germană cît şi R.F. a Ger
maniei.

Referindu-se la evoluţia relaţii
lor franco-sovietice, Schumann a 
.afirmat că, în cei cinci ani care 
au trecut de la vizita generalului 
De Gaulle în U.R.S.S., colabora
rea dintre cele două ţări a căpă
tat o amplă dezvoltare. In legă
tură cu protocolul franco-sovietic, 
semnat în anul 1970, după vizita 
în U.R.S.S. a preşedintelui Pom
pidou, şi care prevede consultări 
regulate între miniştrii afacerilor 
externe ai celor două ţări, Mau
rice Schumann a spus că „primele 
experienţe au fost rodnice“.

Declarafie comună difuzată 
cu prilejul Lunii de luptă 

pentru retragerea trupelor 
americane din Coreea de sud

Phenian 22 (Agerpres), — Cu 
prilejul Lunii de luptă pentru re
tragerea trupelor americane din 
Coreea de sud, Comitetul pentru 
unificarea paşnică a patriei, Co
mitetul coreean de solidaritate cu 
ţările din Asia şi Africa, Federa
ţia Generală a Sindicatelor din 
Coreea, Uniunea Tineretului Mun
citoresc Socialist din Coreea 
şi alté organizaţii au dat pu
blicităţii o declaraţie comună. 
Declaraţia difuzată de Agenţia 
Centrală Telegrafică Coreeană 
condamnă în mod hotărît pregă
tirile militare febrile efectuate în 
Coreea de sud de imperialiştii a- 
mericani şi intensificarea provo
cărilor americane împotriva R.P.D. 
Coreene. „Numai anul trecut, 
menţionează declaraţia, agresorii 
americani au deschis focul de 640 
de ori împotriva teritoriului 
R.P.D. Coreene. în afară de aceas
ta, ei continuă să trimită pe te

ritoriul R.P.D. Coreene spioni 
înarmaţi, iar nave şi avioane de 
spionaj violează apele teritoriale 
şi spaţiul aerian al Coreei de 
nord. imperialiştii americani au 
transformat Coreea de sud într-o 
bază pentru agresiunea împotriva 
R.P.D. Coreene şi a Asiei întregi“«

Declaraţia precizează că baza 
reunificării paşnice a Coreei o 
constituie programul în opt puncte 
adoptat de cea de-a 5-a sesiune a 
Adunării Populare Supreme a 
R.P.D. Coreene.

In încheierea declaraţiei se ex
primă convingerea că guvernele 
şi popoarele ţărilor socialiste, ale 
tuturor ţărilor iubitoare de pace, 
precum . şi organizaţiile democra
tice internaţionale vor acorda 
sprijin luptei poporului coreean 
pentru reunificarea paşnică a ţă
rii, pentru retragerea trupelor a- 
mericane din Coreea de sud.

ORIENTUL
APROPIAT
Cairo 22 (Agerpres). ■— La Cairo 

au început convorbiri privind pro
iectul de constituţie a viitoarei Fe
deraţii a republicilor arabe, la ca
re participă delegaţii din Libia, Su
dan, Siria şi Republica Arabă Unită. 

*
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KLE.N. relatează că 11 ţări arabe au 
răspuns, pînă în prezent, apelurilor 
lansate la 2 aprilie de regele Iorda
niei, Hussein, şi la 6 aprilie de su
veranul Marocului, Hassan al II-lea, 
în legătură cu organizarea unei con
ferinţe arabe la nivel înalt.

Secretariatul general al Ligii Ara
be mai aşteaptă răspunsurile Iraku
lui, Siriei şi Anabiei Saudite, men
ţionează agenţia. Din cele 11 ţări, 
nouă au acceptat ca întîlnirea să ai
bă Ioc Ia Alger. Kuweitul şi Libia 
au condiţionat prezenţa lor de par
ticiparea tuturor şefilor de state a- 
rabi. In sfîrşit, Algeria şi Kuweitul 
au propus convocarea unei confe
rinţe pregătitoare Ia nivelul miniş
trilor de externe.

Problemele propuse pentru a fi 
înscrise pe ordinea de zi a confe
rinţei privesc criza din Orientul A- 
propiat şi situaţia rezistenţei pales
tiniene.

*
Djeddah 22 (Agerpres). — La Djed- 

'dah s-a deschis o conferinţă islami
ce Ia care participă delegaţi din 22 
de ţări. După şedinţa inaugurală, lu
crările conferinţei se desfăşoară cu 
uşile închise.

Intr-o declaraţie făcută reprezen
tanţilor presei, şeful delegaţiei Ara- 
biei Saudite, Mohamed Ibrahim Mas- 
soud, care prezidează actuala reu
niune, a precizat că pe agenda dez
baterilor figurează proiectul Cartei 
islamice prezentat de ţara sa, pre
cum şl diverse alte probleme de in
teres comun.

Propunerile participanţilor la în
trunirea de Ia Djeddah vor fi exa
minate în cursul conferinţei islamice 
ia nivel ministerial, ce va avea loc 
în capitala Afganistanului, în luna 
septembrie.

X *-y

Tratativele comunitare
de la Luxe

Luxemburg 22 (Agerpres). — 
Prima şedinţă a rundei finale a 
tratativelor de aderare a Angliei 
la Piaţa comună, începută luni 
după-amiază la Luxemburg, a luat 
sfîrşit în zorii zilei de marţi. Au 
fost adoptate modalităţile de par
ticipare a Marii Britanii la insti
tuţiile comunitare şi de aderare 
la C.E.C.O. (Comunitatea Europea
nă a Cărbunelui şi Oţelului).

în continuare, Consiliul minis
terial al „celor şase“ a dezbătut 
separat problema viitorului expor
turilor de produse lactate neo-zee- 
landeze în Marea Britanie, în e- 
ventualitatea aderării acesteia la 
C.E.E. După aproape 12 ore de 
dezbateri, Consiliul ministerial a 
adoptat o serie de propuneri, 
printre care acordarea unei pe
rioade de tranziţie Noii Zeelande 
şi lichidarea eşalonată în cinci ani 
a tarifelor preferenţiale de care 
se bucură exporturile neo-zeelan- 
deze pe piaţa Angliei, astfel încît, 
la sfîrştul acestei perioade, actua
lele importuri britanice de brînză 
neo-zeelandeză să fie reduse cu

80 la sută, iar cele de unt — cu 
25 la sută. O altă propunere pre
vede ca, după expirarea perioadei 
de cinci ani, garanţiile privind 
importurile Angliei din Noua Ze- 
elandă să nu mai poată fi menţi
nute decît cu acordul unanim al 
ţărilor membre. „Cei şase“ afirmă 
că au oferit acest regim excepţio
nal Noii Zeelande cu condiţia ca 
Marea Britanie să accepte o con
tribuţie financiară mai substanţia
lă la bugetul comunitar.

Termenii acestui acord, interve
nit între „cei şase“ după o noap
te furtunoasă, cum relevă agenţia 
France Presse, au fost comunicaţi 
imediat lui Geoffrey Rippon, şe
ful delegaţiei britanice. înainte de 
a-şi formula răspunsul, Rippon se 
va consulta cu John Marshall, 
vicepremier al Noii Zeelande, 
venit în mod special Ia Luxem
burg pentru această problemă. în 
comentariul său, agenţia France 
Presse subliniază că elaborarea 
proiectului de compromis între 
„cei şase“ a fost deosebit de ane
voioasă.

In legătură cu 
mentelor secrete

publicarea docu- 
a!e Pentagonului

' Washington 22 (Agerpres). — 
Cererea guvernului S.U.A. de a 
interzice continuarea publicării în 
ziarele .New York Times“ şi 
„Washington Post“ a documente
lor secrete ale Pentagonului cu 
privire la războiul din Vietnam a 
fost din nou respinsă luni de tri
bunalele federale competente. Am
bele instanţe sesizate de Ministe
rul Justiţiei, au apreciat că gu
vernul nu a prezentat în cursul 
audierilor argumente suficient de 
puternice pentru a demonstra că 
publicarea documentelor secrete 
ar prejudicia securitatea Statelor 
Unite. Avocaţii guvernului au in
trodus însă cereri de recurs, reu
şind să obţină prelungirea inter
dicţiei provizorii asupra publicării 
documentelor secrete de către zia
rele menţionate.

La scurt timp după anunţarea 
deciziei celor două instanţe, Ro
bert McGloskey, membru republi
can al Camerei Reprezentanţilor, 
s-a declarat împotriva încercărilor 
Administraţiei de a împiedica pu
blicarea materialelor respective,

arătînd că poporul american tre
buie să fie informat despre im
plicarea S.U.A. în Vietnam. Mc- 
Closkey a spus că va pune la dis- 
poziţa subcomisiei Camerei Re
prezentanţilor pentru informaţii 
guvernamentale un set de docu
mente secrete privind războiul din 
Vietnam, care însumează circa 
700 de pagini, pentru a fi publi
cate în Buletinul Congresului. El 
a menţionat că majoritatea acestor 
documente se referă la atitudinea 
guvernului S.U.A. faţă de fostul 
dictator saigonez Ngo Dinh Diem. 
Documentele, a precizat McClos- 
key, dovedesc că Statele Unite 
„au încurajat şi autorizat“ lovitu
ra de stat care l-a înlăturat de la 
putere, în 1963, pe Ngo Dinh 
Diem.

Liderul majorităţii democrate 
din Senat, Mike Mansfield, a de
clarat, referindu-se la concluziile 
care rezultă din studierea mate
rialelor publicate, că Senatul tre
buie să-şi concentreze atenţia asu
pra „necesităţii de a pune capăt 
războiului cît mai repede posibil“.

El a menţionat că intenţionează 
să propună, în acest sens, un plan 
propriu privind retragerea trupe
lor americane din Vietnam.

#
Boston 22 (Agerpres). — Edito

rul ziarului „Boston Globe“, Tho
mas Winship, a declarat marţi că 
au fost făcute .cele mai severe 
presiuni federale“ asupra cotidia
nului pentru a înceta publicarea 
documentelor secrete privind im
plicarea S.U.A. în războiul din In
dochina, extrase din studiul Pen
tagonului citat zilele trecute şi de 
„New York Times“ şi „Washing
ton Post“. El a informat că minis
trul justiţiei, John Mitchell, a ce
rut imediata oprire a publicării 
articolelor sub motivul că ele ar 
aduce o atingere „securităţii . sta
tului“. La refuzul, lui Winship, 
ministrul justiţiei a anunţat că 
va cere unui tribunal federal să 
dea o decizie în acest sens.

După cum s-a mai anunţat, în 
ediţia de marţi „Boston Globe“ a 
înserat extrase din studiul amin
tit.

R.S. CEHOSLOVACA. Pentru o 

mai bună valorificare a terenuri
lor agricole cehoslovace, a înce
put încă cu ani in urmă o cam
panie de fertilizare a soiurilor cu 
Îngrăşăminte chimice precum şi 
o serie de operaţii de ameliorare 
g solului prin irigaţii şi desecări, 
în foto: intre satele Touzin şi 
Kojsovice din vestul Boemiel au 
fost ameliorate 90 ha de teren 

agricol

Cotidianul egip
tean „Al Masaa“
d esp re  cooperarea 

rom âno-arabă
Cairo 22 — Corespondentul A- 

gerpres, Constantin Oprică, 
transmite! Sub titlul „Schimbu
rile comerciale şi cooperarea e- 
conomică dintre Republica So
cialistă România şi ţările arabe 
se dezvoltă continuu“, cotidianul 
egiptean „Al Masaa" arată că, 
„bazată ipe principiile respectu
lui suveranităţii, egalităţii în 
drepturi şi avantajului reciproc, 
ale liberului consimţămînt şi in
teresului fiecărui stat de a par
ticipa la o formă sau alta de 
comerţ şi cooperare, politica Re
publicii Socialiste România tin
de să lărgească în permanenţă 
colaborarea şi cooperarea cu 
statele arabe. Dinamica schim
burilor comerciale şi a formelor 
de cooperare economică şi teh- 
nico-ştiinţifică cu ţările arabe 
— care deţin o pondere impor
tantă in raporturile economice 
ale României cu ţările în curs 
de dezvoltare — constituie do
vada evoluţiei în acest sens“. 
După ce menţionează noile a- 
corduri economice încheiate de 
România cu mai multe ţări a- 
rabe, ziarul egiptean adaugă că 
„acestea contribuie la o dezvol
tare substanţială şi continuă a 
relaţiilor economice arabo-ro- 
mâne“.

In Încheiere, în articol se sub
liniază că „România se pronun
ţă în favoarea soluţionării con
flictului din Orientul Apropiat 
potrivit rezoluţiei Consiliului de 
Securitate, pentru retragerea tru
pelor israeliene din teritoriile 
arabe ocupate, pentru respecta
rea integrităţii teritoriale şi in
dependenţei tuturor statelor din 
această regiune, ca şi pentru 
soluţionarea problemei popu
laţiei palestiniene în conformita
te cu aspiraţiile sale naţionale“.

d e  urgenţa  
în Bolivia

La Paz 22 (Agerpres). — Gu
vernul bolivian a pus forţele ar
mate şi toate organismele de secu
ritate în stare de alertă, ca urma
re a pericolului declanşării unei 
lovituri de stat de către elemente
le de dreapta.

Anunţînd această măsură, la 
mai puţin de 48 de ore după ce 
surse oficiale afirmaseră că a fost 
înlăturată posibilitatea unei lovi
turi de stat, ministrul bolivian al 
afacerilor interne, Jorge Gallardo, 
a relevat că „au fost descoperite 
probe privind existenţa unui com
plot îndreptat împotriva guvernu
lui prezidat de generalul Jüan 
Jose Torres“. Participanţii la con
spiraţie, a spus el, sínt membri ai 
organizaţiilor de dreapta „Mişca
rea revoluţionară ' naţională 
(M.N.R.), Falangele socialiste bo- 
liviene (F.S.B.), sau sínt militari 
în retragere. Unul din lideră 
M.N.R., Siles Zuazo, s-a reîntors 
de curînd în ţară şi a luat parte 
la întîlnirile complotiştilor“. Mi
nistrul de interne a subliniat apoi, 
că la o şedinţă cu membrii gu
vernului, la care a participat si 
preşedintele Torres, s-a hotărit 
ca „în caz de necesitate să se fa
că apel la popor ca acesta să ape
re prin forţa armelor mişcarea 
revoluţionară“.

Cu ocazia unei întruniri desfă
şurate la mina „Matilde“, care a- 
parţine statului, liderii organiza
ţiilor sindicale şi-au reafirmat 
sprijinul acordat guvernului, de- 
clarînd, totodată, că muncitorii 
vor organiza acţiuni menite să 
zădărnicească orice tentativă de 
lovitură de stat.

Agenţiile de presă informează 
că, în ultimele zile, în Bolivia 
domneşte o stare de încordare de
terminată de acţiunile forţelor de 
dreapta. în cursul nopţii de luni, 
un turboreactor, care inspecta zo
na minieră Chiquitos din sud-es- 
tul ţării, s-a prăbuşit la circa 480 
km de Santa Cruz, probabil în 
urma unei acţiuni de sabotaj. 
Printre cele opt victime se află şi ge
neralul de brigadă Carlos Hur
tado.

Observatorii politici apreciază 
că aceste acţiuni au drept scop 
împiedicarea instalării Adunării 
populare la 2 2  iunie, organism 
care ar urma să preia o parte din 
atribuţiile parlamentului.

#■
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ciuda manevrelor insidioase ale 
extremei drepte, marţi după-amia- 
ză a fost instalată în mod oficial 
Adunarea Populară Boliviană, or
ganism larg reprezentativ care îşi 
asumă unele funcţii legislative. 
Preşedintele Torres a luat o se
rie de măsuri în vederea desfăşu
rării în linişte a ceremoniei de 
instalare. El a decretat starea de 
urgenţă pe întreg teritoriul ţării 
şi a ordonat punerea în stare de 
alertă a tuturor organismelor de 
securitate ale statului. în capitală 
şi în principalele oraşe, populaţia 
a fost mobilizată în vederea pro
tejării statului contra oricărei în
cercări de complot.

în prima şedinţă, adunarea şi-a 
ales biroul de conducere şi a exa
minat problema cogestiunii în 
principalele întreprinderi de stat.

EVENIMENTUL PE SCURT
•  DUPĂ 57 DE ZILE DE CRI

ZA GUVERNAMENTALA, O- 
LANDA are un nou guvern con
dus de Barend Biesheuvel, mem
bru al „Partidului Antirevoluţio
nar“. Noul cabinet, al 14-lea du
pă eliberarea ţării de sub ocupa
ţia fascistă, este format din 16 
miniştri, cu doi mai mult decît 
în precedentul guvern reprezen- 
tînd partidele popular catolic, li
beral, antirevoluţionar, „Democra- 
ţia-70“ şi „Uniunea Creştin-Isto- 
rică“. El va beneficia în parla
ment de 82 din cele 150 mandate.

•  GUVERNUL URUGUAYAN
A ORDONAT închiderea birouri
lor agenţiei Prensa Latina din 
Montevideo şi expulzarea directo
rului său, Orlando Contreras, sub 
acuzaţia de a fi desfăşurat „acti
vităţi subversive“. Respingînd a- 
ceste false acuzaţii, agenţia Pren
sa Latina a protestat împotriva 
măsurii arbitrare a guvernului u- 
ruguayan. „Activitatea agenţiei 
la Montevideo, se arată în decla
raţie, s-a limitat la relatarea o- 
biectivă a evenimentelor interne, 
a actualei situaţii politice, din ţa
ră“.

•  LA SFÎRŞITUb ANULUI 
1970, populaţia Iordaniei era de 
2 347 900 de locuitori, anunţă Bi
roul oficial de statistică din 
Amman. Gifra cuprinde şi refu
giaţii palestinieni care, conform 
constituţiei haşemite, sínt consi
deraţi cetăţeni iordanieni.

•  NOI INCIDENTE S-AU SEM
NALAT ÎN IRLANDA DE NORD.
Pe o stradă din Belfast, două 
persoane au fost rănite de o rafa
lă de mitralieră trasă dintr-un 
automobil. în localitatea Lurgan, 
situată la 2 0  mile sud-vest de ca
pitală, o bombă a explodat la un 
comisariat de poliţie. Două alte 
explozii au fost înregistrate în 
capitala Irlandei de Nord, care 
au provocat importante pagube 
materiale.

•  LA PEKIN A FOST SEMNAT
un acord privind colaborarea eco
nomică şi tehnică între guvernele 
R. P. Chineze şi Irakului, anunţă 
agenţia China Nouă.

•  IN CURSUL UNEI RAZII 
ÎNTREPRINSE DE POLIŢIA ITA
LIANA la Reggio Calabria, au 
fost arestate 18 persoane, aparţi- 
nînd organizaţiei teroriste Mafia. 
Cei 18 sínt acuzaţi de a fi consti
tuit asociaţii de răufăcători, de a fi 
trimis scrisori de ameninţare, de 
şantaje şi atentate cu bombe.

•  PENTRU PRIMA OARA DE 
LA MARŞURILE FOAMEI DIN 
ANII 1930, în Marea Britanie vor 
avea loc în această toamnă, la ini
ţiativa Congresului sindicatelor 
T.U.G., o serie de marşuri de pro
test împotriva şomajului. Intr-o 
declaraţie făcută la Londra, Vie 
Feather, secretarul general al 
T.U.G., a apreciat că, pînă la sfîr- 
şitul acestui an, numărul şomeri
lor în Anglia va atinge cifra (de 
un milion.

•  LA ROMA A AVUT LOC O
reuniune comună a comitetelor 
executive ale celor trei mari cen
trale sindicale italiene din indus
tria metalurgică. Participanţii au 
hotărît să convoace pentru 1 şi 17 
iulie prima reuniune a Consiliului 
general unitar, în cursul căreia 
urmează să fie discutată problema 
pregătirii Congresului constitutiv 
al sindicatelor unitare ale meta- 
lurgiştilor, precum şi alegerea Co
mitetului executiv unitar pe scară 
naţională.

Conferinţa ia 
nivel în a lt  

a  0 .  U .  A .

Addis Abeba 22 (Agerpres). — < 
în capitala Etiopiei continuă lu
crările conferinţei la nivel înalt 
a Organizaţiei Unităţii Africane. 
Marţi, conferinţa a aprobat ordi
nea de zi, în care sínt înscrise im
portante probleme politice şi e- 
conomice ale Africii contempora
ne: decolonizarea, discriminarea 
rasială şi apartheidul, situaţia din 
teritoriile dependente, sprijinul 
acordat mişcărilor de eliberare de 
pe continent.

în aceeaşi zi, au fost aprobate 
o serie de documente, adoptate de 
recentele sesiuni ale Consiliului 
Ministerial al O.U.A. In documen
tul privind decolonizarea, şefii 
de state şi guverne africani con
damnă ţările membre ale N.A.T.O. 
pentru sprijinul acordat Portuga
liei, care desfăşoară războaie co
loniale în Angola, Mozambic, 
Guineea (Bissau) şi Insulele Capu
lui Verde. Totodată, documentul 
dezaprobă Marea Britanie pentru 
atitudinea sa conciliantă faţă de 
guvernul rasist din Rhodesia. în
tr-o altă rezoluţie conferinţa a 
respins ideea angajării oricărui 
dialog cu guvernul Republicii 
Sud-Africane, care a transformat 
discriminarea rasială într-o poli
tică de stat.

Oficiul judeţean de turism
a pus în vînzare prin agenţia sa Hin Sibiu şi 
filiala Mediaş, locuri la staţiunea OLĂNEŞTI,
pentru tratament pe lunile iulie şi august a.c. \ 
Cazarea se asigură în spaţiu particular, iar ma- \ 
sa şi tratamentul în staţiune. J

I în tre p r in d e re a  po lig rafică  S ibiu
* ANGAJEAZĂ:

— î  secretar-Hactilograf.
Informaţii, Ia biroul personal, telefon T <25 30, Inte
rior 6.
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i întreprinderea de industrializare 
a cărnii

în Mexic există mai mult de 70 de specii de cactuşi, care deseori sínt 
numiţi .flori“. Această plantă neamicală îşi găseşte fn Mexic diverse 
întrebuinţări — ca aliment, materie primă textilă, material de con

strucţie, etc. în fotos una din „florile" mexicane.

I
str. Fabricii nr. 4, 

RECRUTEAZĂ ELEVI

pentru ucenicie la locul He muncă, în meseria 
de măcelar.
Se primesc absolvenţi a 8 clase elementare, avînd \ 
vîrsta între 15— 18 ani cu domiciliul în oraşul 4  
Sibiu sau comunele apropiate. 2

înscrierile se fac la serviciul personal-învăţămînt I 
al întreprinderii, pînă la data He 30 iunie 197,1. f

I Informaţii, la telefon 2 16 64. î
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